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Na Slovenskem forumu inovacij je Tomaæ Zore, lastnik podjetja 
Navtik in ustanovitelj skupine wFoil Group, ki zdruæuje preteæno 
kamniπka podjetja in mojstre, prejel bronasto priznanje uporabe 
odliËnosti za inovativni produkt wFoil. 

wFoil je visokotehnoloπki projekt, ki navtiËne probleme reπuje 
iz letalskega vidika, saj je Tomaæ æe dolgo uspeπen pilot, zato so 
uporabili prijeme, ki se uporabljajo pri najnovejπih projektih v letal-

stvu. Cilj projekta 
wFoil je razvoj 
nadstandardne-
ga plovila, ki na 
osnovi svojstvene-
ga koncepta po-
stavitve hidro foi-
lov ali podvodnih 
krilc omogoËa, da 
se trup plovila 
loËi od vode pri 
manjπi hitrosti, 
doseæe veËjo konË-
no hitrost ter je 
bolj okretno in 
stabilno od vseh 
do sedaj znanih 
hidro foil plovil 
na svetu.

VeË na 3. strani.

V NEDELJO NA VOLITVE!
V nedeljo bomo Slovenke in Slovenci prviË odπli na predËasne volitve 

v samostojni dræavi. Glede na kratek Ëas od razpisa do izvedbe volitev je 
bilo priËakovati skromnejπo in mlaËno volilno kampanjo, a se je v zadnjih 
tednih izkazalo, da ni tako. PriËa smo lahko zanimivim in tudi æivËno 
polemiËnim razpravam, sooËenjem kandidatov in politiËnih strank, pred-
stavitvam v razliËnih medijih, tudi na straneh Kamniπkega obËana. 

Prvi glasovi pa so æe v volilnih skrinjicah, saj so se vËeraj odprla voliπËa za 
predËasno glasovanje, med njimi tudi v kamniπki obËinski hiπi. ©e danes in 
jutri med 9. in 17. uro lahko oddate svoj glas na predËasnem glasovanju, 
nato pa na vseh obiËajnih volilnih mestih v nedeljo, 4. decembra. 

Da bomo volivci v kamniπkem volilnem okraju, ki obsega obmoËje obËin 
Kamnik in Komenda, znali obkroæiti pravo πtevilko na glasovnicah, je prav, 
da se æe prej seznanimo z vsemi kandidaturami in mi vam jih prinaπamo 
po vrstnem redu, kot so zapisane na glasovnicah:
  1. SNS - Nina Mavrin
  2. SMS Zeleni - Ana Marija Suhoverπnik Maja
  3. SSN Stranka slovenskega naroda - Danica Kokoπar
  4. Zares-socialno liberalni - Maksimiljan Lavrinc
  5. SDS - Damjan Hribar
  6. SD - Tomaæ Besek
  7. DemokratiËna stranka dela - Nevenka Uhan
  8. DeSUS - Julijana Bizjak Mlakar
  9. Gibanje za Slovenijo - Vesna Arih
10. Stranka za trajnostni razvoj Slovenije - Denis MariÊ
11. N.Si - Matej Tonin
12. Lista Zorana JankoviÊa Pozitivna Slovenija - Brane GoluboviÊ
13. Zeleni Slovenije - Saπo Meπko
14. LDS - Damjan MatiËiË
15. Dræavljanska lista Gregorja Viranta - Saπo TodoroviÊ
16. SLS Radovana Æerjava - Peter Svetina
17. Stranka enakih moænosti Slovenije - Nadja Damijan

»e pustimo na strani razliËna prepriËevanja in obljube strank, volilne 
napovedi in terenske raziskave, ki sicer napovedujejo zmagovalce, a ne 
dajejo zanesljivega odgovora na vpraπanje, koliko strank bo prestopilo 
πtiriodstotni prag parlamenta, je prav, da se odloËite po lastni presoji. Svoj 
glas, ki bo v nedeljo veliko vreden, namenimo tisti stranki oziroma kandi-
datu, za katerega menimo, da zna in zmore s strokovnim in odgovornim 
delom dobro voditi naπo dræavo. Za vse nas.  

Odgovorna urednica SA©A MEJA»

Prostovoljno gasilsko 
druπtvo Kamnik kot 
osrednja gasilska enota 
v obËini Kamnik æe 129 
let uspeπno opravlja na-
loge na podroËju izvaja-
nja javne gasilske sluæbe 
in poleg nalog gaπenja 
opravlja tudi zahtevne 
naloge na podroËju var-
stva pred naravnimi in 
drugimi nesreËami, ne-
sreËami z nevarnimi snovmi ter prometnimi in drugimi nesreËami.

Gasilci za uËinkovito in hitro pomoË soËloveku potrebujejo ustrezno 
gasilsko opremo. Novo avtolestev so kamniπki gasilci konËno doËakali in 
jo slovesno prevzeli v uporabo v soboto, 19. novembra.

VeË na 3. strani.

 Lani so se mladi igralci na Kriæu pri Komendi v reæiji Franca 
Martinjaka z igro ≈Podlaga zakonske sreËe« predstavili πe v okviru 
Prostovoljnega gasilskega druπtva Kriæ. Uspeπna predstavitev jih 
je spodbudila, da so letos stopili pred obËinstvo kot samostojno 
druπtvo Dramska skupina Kriæ. Takπnega organizacijskega preskoka 
ne bi zmogli brez Franca Martinjka, ki je letos na oder postavil 
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Veseloigra ≈Od jutra do veËera« nasmejala gledalce na Kriæu 
duhovito komedijo Joæeta Ekarta ≈Od jutra do veËera«.  Igralci 
Metod Zupin, Joæi Æagar, Marko PavliniË, Nina Æagar, Blaæ Cuznar, 
Robert Osolnik, Tilen Soss, Sabina Suπnik, Danijel Haromet, Sabina 
Martinjak, Bernarda Prezelj, Olga Hribar, Janez Slapnik so v urici 
in pol nasmejali gledalce v dvorani na Kriæu, ki je bila vse tri dni 
v novembru polna do zadnjega kotiËka.  VeË na 5. strani.

Velik uspeh kamniπkega 
inovatorja Tomaæa Zoreta

Kamniπki gasilci hitijo na 
pomoË z novo avtolestvijo

BoæiËno-novoletna πtevilka Kamniπkega obËana izide 20. decem-
bra. PrazniËno obarvana vsebina bo poleg zanimivega branja 
prinesla tudi voπËila ob bliæajoËih se praznikih, zato nam jih 
sporoËite Ëimprej! Avtorje Ëlankov in fotografij prosimo, da 
nam jih posredujete do sobote 10. decembra. Oglase, zahvale 
in voπËila oddajte do ponedeljka 12. decembra, v uredniπtvo v 
Kamniku, Glavni trg 23, tel.: 01/83 91 311, 041/662-450, e-naslov: 
sasa.mejac@siol.net 
Kamniπki obËan lahko prebirate tudi v elektronski izdaji na 
www.kamnik.si
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V naši trgovini in čokoladnici v 
prazničnem decembru poleg vseh vrst sveč 
in čokoladnih dobrot najdete tudi jaslice, 

figurice, angelčke, okraske, drobna 
darilca za male pozornosti ter seveda 

kadilnice, oglje in kadilo.
Prisrčno vabljeni v naš čudovit ambient!

�������������� Glavni trg 16, Kamnik, ��831-16-84�
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Kot nam je povedala Janja Zorman 
Macura, ki skrbi za stike z javnostjo 
in protokolarne zadeve na ObËini 
Kamnik, je æupan Marjan ©arec na 
rednih meseËnih sreËanjih z obËani 
prejel mnogo pripomb in æelja gle-
de voznega reda vlakov, predvsem v 
smislu hitrejπih linij vlakov iz Kam-
nika v Ljubljano in obratno. Zato 
sta se z direktorjem obËinske uprave 
mag. Ivanom Kendo pred tednom dni 
z vlakom odpeljala v Ljubljano in se 
sestala s predstavnikom Slovenskih 
æeleznic d.o.o. za potniπki promet Go-
razdom Hartnerjem in mu predala 
pobudo za poveËanje direktnih linij 
Ljubljana-Kamnik in Kamnik-Ljub-
ljana. 

Sedaj sta namreË ≈na voznem redu« 
le dve direktni liniji dnevno, in sicer iz 
Kamnika proti Ljubljani ob 8. uri ter 
iz Ljubljane proti Kamniku ob 16.45.

Æupan je na sestanku poudaril, da 
bi bil za obËanke in obËane prevoz 
z vlakom na delovno mesto in na-
zaj precej bolj zanimiv, Ëe le ne bi 
bila voænja tako dolgotrajna. Na Slovenskih æeleznicah so obljubili, 
da bodo zadevo prouËili in jo tudi izvedli, Ëe bo le mogoËe. Kot je 
povedal Gorazd Hartner, se glede na veliko frekvenco potnikov na 
kamniπki progi na Slovenskih æeleznicah resno ukvarjajo z moænostjo 
posodobitve proge. 

»e spomnimo, je bilo tudi v preteklih letih æe veË obljub, a je 
ostalo le pri teh, na Slovenskih æeleznicah pa so pojasnjevali, da je 
pogoj za veË direktnih linij nadgradnja obstojeËe infrastrukture, ki 
pa je v lasti dræave in ne Slovenskih æeleznic. 

A le upamo lahko, da gre tokrat za resnejπi pristop, saj si potniki, 
ki se dnevno vozijo z vlakom na progi Kamnik-Ljubljana, æe vrsto 
let æelijo in si tudi glasno prizadevajo za veË direktnih in s tem 

Potniki si æelijo hitrejπih povezav  
z vlakom Kamnik-Ljubljana

Ob dræavnem prazniku ∑ Dnevu Rudolfa Maistra, ko se spominjamo 
pomembnih dejanj velikega KamniËana in 23. novembra 1918, ko je 
general Rudolf Maister prevzel vojaπko oblast v Mariboru, sta ObËina 
Kamnik in Zveza druπtev ≈General Maister« v Domu kulture Kamnik 
pripravila slovesnost s podelitvijo priznanj Rudolfa Maistra.

Slovesnost ob dnevu Rudolfa Maistra 

Kamnik ∑ Maistrovo mesto

Predsednik Zveze druπtev Ge-
neral Maister mag. Milan Lovren- 
ËiË je ob nagovoru na slovesnosti 
izpostavil pomembno vlogo dru-
πtev general Maister in ostalih 
domoljubnih organizacij, saj je 
v danaπnjem Ëasu utrjevanje do-
moljubja in identitete πe posebej 
pomembno. 

Slavnostni govornik æupan 
Marjan ©arec je izpostavil, da je 
Rudolf Maister narodov obstoj 
obranil z oroæjem in pogumno 

politika nima poguma v kljuËnih 
trenutkih pravilno ravnati in gledati 
πirπe. Najbolj æalostno je, da so Ma-
istrovo delovanje ovirali tisti, ki bi 
morali odprtih rok sprejeti dejstvo, 
da je nekdo sposoben uresniËiti 
narodove sanje o lastnem ozemlju, 
kulturi in jeziku. Ta nesposobna in 
lahkomiselna politika je kriva, da 
se mora dr. Rudi Vouk πe danes v 

Unec za vzorno negovanje spo-
mina generala Rudolfa Maistra 
(vse od leta 1934), Nikolaj Pin-
teriË za ustanovitev in uspeπno 
vodenje Druπtva general Maister 
Kamnik in Rudi Vouk, odvetnik iz 
Dobrle vasi z avstrijske Koroπke, 
za prizadevanja ob postavitvi 71 
dvojeziËnih tabel na juænem Ko-
roπkem. 

                             - Izdajatelj Bistrica, d.o.o., Kamnik, Ljubljanska cesta 3/a.
Odgovorna urednica Saπa MejaË, univ. dipl. ekon. Na podlagi mnenja 
Ministrstva za kulturo sodi Ëasopis med proizvode informativne narave. 
Medij Kamniπki obËan je vpisan v razvid medijev, ki ga vodi Ministrstvo 
za kulturo RS, pod zaporedno πtevilko 333. Kamniπki obËan izhaja dvakrat 
meseËno v nakladi 20.000 izvodov. Naslov uredniπtva: Kamnik, Glav-
ni trg 23 (zgradba med obËino in sodiπËem), tel.: 01/83-91-311, 
041/662-450, fax: 01/83-19-860, e-mail: sasa.mejac@siol.net Uradne 
ure: ponedeljek in petek od 9. do 15. ure, sreda od 9. do 12. in od 13. do 17. 
ure. NenaroËenih Ëlankov in fotografij ne honoriramo. GrafiËna priprava
in tisk Set d.d., 1. 12. 2011.

Prejemniki spominskih priznanj za zasluge pri ohranjanju spomina na 
generala Rudolfa Maistra: Nikolaj PinteriË, Rudi Vouk in Prostovoljno 
gasilsko druπtvo Unec z æupanom Marjanom ©arcem in predsednikom 
Zveze druπtev General Maister mag. Milanom LovrenËiËem.

Kot verjetno æe veste, bosta po novem letu varstveni dodatek k po-
kojnini in dræavna pokojnina postala socialna pomoË, ki bosta vra-
Ëljivi.

Vsi upokojenci, ki prejemajo ali varstveni dodatek ali dræavno po-
kojnino, bodo po novem letu poklicani na Center za socialno delo v 
Kamniku, kjer bodo ugotovili vaπe premoæenjsko stanje in πele takrat se 
boste lahko odrekli tej socialni pomoËi ne da bi morali kaj vraËati.

Novi zakon o uveljavljanju pravic iz javnih sredstev, ki stopi v veljavo s 
1.1.2012, doloËa, da bodo morali za tistega prejemnika socialne pomoËi, 
ki ima v lasti nepremiËnino ali prihranke, njegovi dediËi vso socialno 
pomoË vrniti, razen, Ëe ne bodo tudi sami uæivalci socialne pomoËi.

V primeru, da premoæenja ali prihrankov nimate in ne boste prese-
gali cenzusa na druæinskega Ëlana, boste v prihodnje lahko prejemali 
viπjo socialno pomoË kot je sedanji varstveni dodatek ali dræavna po-
kojnina.

Prosimo udove ali udovce, ki imajo poleg svoje pokojnine πe varstveni 
dodatek ter del udovskega dodatka po partnerju, da se oglasite na 
druπtvu upokojencev in pripravimo vlogo za mejni znesek udovske po-
kojnine, ki znaπa najmanj 445 evrov. To je nova kategorija pokojnine, 
ki velja z novim letom. Pri tej pokojnini potem odpade varstveni do-
datek, ki je vraËljiv.

Dodatek za pomoË in postreæbo ter invalidnina nista vraËljiva in se 
ne bosta spremenila v socialno pomoË.

»e vas zanima podrobneje glede prejemkov se lahko oglasite v Dru-
πtvu upokojencev Kamnik ob torkih ali petkih od 9. do 12. ure ali po-
kliËete na telefonsko πtevilko 041 848 084.

Marjana Berlec,
predsednica socialne komisije DU

UPOKOJENCI POZOR 

Varstvenemu dodatku  
se ne odrecite prehitro 

Slovesnost v spomin na generala, pesnika in rodoljuba Rudolfa Maistra 
se je zaËela s himno, ki so jo zapeli dijakinje in dijaki ©olskega centra 
Rudolfa Maistra Kamnik pod vodstvom Katarine Skok. Center z 
gimnazijo in ekonomsko πolo ponosno nosi Maistrovo ime.

taktiko ter nam ohranil velik del 
ozemlja, ki bi bilo sicer za vedno 
izgubljeno, kot premnogi deli 
naπe domovine. ≈»e pogledamo 
na zemljevid in poiπËemo vas Djek- 
πe globoko na severu, se zavemo, 
do kam je segla slovenska beseda. 
Politika se je zanaπala na mirovno 
konferenco, nazadnje pa je na ple-
biscitu negativna propaganda pred 
dræavo SHS naredila svoje. Posle-
dice so bile daljnoseæne in pouËne. 
Kaæejo nam, kaj se lahko zgodi, Ëe 

hitrejπih vlakom, s katerim je pot kar Ëetrt ure krajπa, kar pomeni, 
da iz Kamnika v Ljubljano prispemo v piËle pol ure. 

Vsak delovni dan na kamniπki progi vozi dvajset parov potniπkih 
vlakov, a le enkrat v vsako smer odpelje direktni vlak. Predvsem za 
jutranji odhod vlaka iz Kamnika ob 8. uri, ki je vsem, ki v Ljubljani 
zaËenjajo sluæbo ali πolo prepozen, je bilo æe mnogo pobud, da bi bil 
odhod jutranjega direktnega vlaka proti Ljubljani zgodnejπi. Glede na 
to, da na kamniπki progi vsak delovni dan prepeljejo okrog 4500 pot-
nikov, bi morali na Slovenskih æeleznicah prisluhniti potnikom, saj vsa-
kodnevno posluπamo o nujni veËji uporabi javnih prevoznih sredstev 
zaradi preobremenjenosti okolja s prometom in onesnaæevanjem.

SA©A MEJA»

21. stoletju boriti za dvojeziËne na-
pise na krajevnih tablah, ko bi lahko 
bili enojeziËni, vendar s pomembno 
razliko, bili bi slovenski. ©e najbolj 
æalostno pa je, da se politika do da-
nes ni niËesar nauËila in πe vedno 
iπËe naËine, kako πËititi predvsem 
lastne interese. Rudolf Maister je 
bil vojak in te politike ni mogel niti 
hotel razumeti«.

Spominska priznanja za za-
sluge pri ohranjanju spomina na 
generala Rudolfa Maistra so pre-
jeli: Prostovoljno gasilsko druπtvo 

V kulturnem programu so 
nastopili Pevski zbor ©olskega 
centra Rudolfa Maistra Kamnik, 
gledaliπka skupina Rudolfi ©CRM 
Kamnik, Moπki pevski zbor DKD 
Solidarnost in kvartet GRM. Dru-
πtvo general Maister Kamnik, ki se 
je kot samostojno druπtvo razvilo 
iz ljubljanske podruænice Druπtva 
general Maister aprila 2005, je na 
slovesnosti ob himni Liraπev ≈Slo-
venec sem« razvilo svoj prapor.

SA©A MEJA»
Fotografije: Mitja LiËar

T e D n i (K) obËine
Oddelek za gospodarske javne sluæbe 
»rna 12 - gradnja odvodnjavanja na dræavni cesti R1-225 
Stahovica-»rnivec

Gradbena dela za ureditev odvodnjavanja meteorne vode v kraju »rna ob 
dræavni cesti poteka po terminskem planu izvajalca Cestno podjetje Ljubljana 
d.d. Z ureditvijo bo reπen veËletni problem ogroæenosti stanovanjskega bloka 
»rna 12, saj je neurejena meteorna kanalizacija povzroËila spodkopavanja 
temeljev objekta. Glede na zahtevnost investicije obËinska uprava pred-
videva, da bo sanacija zakljuËena v prvih dneh decembra.

Vegrad - rekonstrukcija JP 660521 Stahovica -  
»rna proti Praprotnem

Na obËinski cesti proti domu na Vegrad intenzivno potekajo gradbena 
dela, ki zajemajo izgradnjo meteorne kanalizacije, propustov, jaπkov, dre-
naæe, zamenjavo tampona in asfaltiranje v dolæini pribliæno 260 metrov. Na 
podlagi zagotovil izvajalca podjetja Garnol d.o.o. bodo dela na tem odseku 
zakljuËena do 15. decembra letos. Stanovalce in voznike opozarjamo, da na 
obmoËju gradbiπËa spoπtujejo varnostne ukrepe in popolno zaporo ceste, 
ter se jih zahvaljujemo za razumevanje.

Protipoplavni nasip v ©marci
Ob vodotoku Kamniπke Bistrice v naselju ©marca se uspeπno zakljuËuje 

izgradnja protipoplavnega nasipa, ki bo bistveno pripomogel k poplavni 
varnosti na tem obmoËju. Nadzorne sluæbe ocenjujejo, da bo izvajalec pod-
jetje Æurbi Team d.o.o. z gradnjo zakljuËilo v naslednjem tednu. Omeniti 
je potrebno, da projekt v celoti financira Ministrstvo za okolje in prostor 
— ARSO, kar je za obËino Kamnik velika pridobitev. 

PloËnik ©marca-Noæice
Ob dræavni cesti med naseljema ©marca in Noæice je zakljuËena gradnja 

ploËnika, ki povezuje obËino Kamnik in Domæale. V naslednjih dneh bo iz-
vajalec Cestno podjetje Ljubljana d.d. priËelo z namestitvijo luËi na drogove 
javne razsvetljave, s Ëimer bo projekt uspeπno zakljuËen. Za naπe obËane 
je navedena pridobitev zagotovo zelo velik uspeh, saj bo s tem ustrezno 
urejena πolska pot ob dræavni cesti. 

Oddelek za premoæenjsko-pravne in sploπne zadeve 
Pravna sluæba je v preteklem tednu pridobivala πe zadnja soglasja v zadevi 

pridobivanja gradbenega dovoljenja za novogradnjo O© Frana Albrehta z 
zunanjo in komunalno ureditvijo. Pridobitev soglasij soglasodajalcev, ki so v 
skladu z zakonodajo opredeljeni kot stranke v postopku, je nujna za prido-
bitev gradbenega dovoljenja. V kolikor bo le-to v prihodnjih dneh izdano, 
bo obËina razpolagala z vsemi potrebnimi dokumenti za kandidiranje na 
razpisu za pridobitev nepovratnih sredstev s strani dræave, kar bo nedvomno 
skrajπalo Ëas do konËne izvedbe obeh mestnih πol.

Prav tako je pravna sluæba v preteklem tednu sklepala πe zadnje letoπnje 
pogodbe v zvezi z nakupom in prodajo zemljiπË, izdane pa so bile tudi 
ustrezne odloËbe za postavitev stojnic politiËnim strankam ter dovoljenje 
za postavitev drsaliπËa na Glavnem trgu.

Oddelek za gospodarske dejavnosti in finance
V ponedeljek, 21. novembra, je potekala seja Razvojnega sveta LAS Srce 

Slovenije, na kateri so se potrjevale spremembe drugega NaËrta izvedbenih 
projektov LAS Srce Slovenije za leto 2011. V naËrt izvedbenih projektov je 
vkljuËenih 5 projektov, ki se bodo izvajali na obmoËju obËin vkljuËenih v 
LAS Srce Slovenije.

V preteklem tednu so bile opravljene redne seje odborov obËinskega sve-
ta, na katerih se je obravnaval predlog Odloka o proraËunu ObËine Kamnik 
za leto 2012 v drugi obravnavi.

Na podlagi javnega razpisa za dodelitev proraËunskih sredstev za po-
speπevanje razvoja malega gospodarstva — jesenski del ter pravilnika so bili 
v preteklem tednu vlagateljem izdani sklepi o dodelitvi sredstev. Na razpis 
je prispelo 5 vlog za sofinanciranje pospeπevanja zaposlovanja ter 2 vlogi 
za sofinanciranje udeleæb na sejmih in razstavah.

V petek, 25. novembra so predstavniki obËinske uprave obiskali zavetiπËe 
Horjul. Zakon o zaπËiti æivali lokalnim skupnostim nalaga zagotovitev zave-
tiπËa za zapuπËene æivali, katerim se zagotovi pomoË, oskrba in namestitev v 
zavetiπËu. Za odvoz in oskrbo zapuπËenih æivali, najdene na obmoËju obËine 
Kamnik ima le-ta sklenjeno pogodbo z omenjenim zavetiπËem. Zaradi za-
konsko urejenega mikroËipiranja psov v zadnjih letih opaæamo, da se πtevilo 
zapuπËenih psov ne poveËuje. Nasprotno pa problematika potepuπkih maËk 
postaja vse bolj pereËa.

Oddelek za druæbene dejavnosti
V preteklem tednu smo nadaljevali z ogledi primernih prostorov - zaËasno 

lokacijo - za izvedbo pouka v πolskem letu 2012/2013, torej v Ëasu, ko bodo 
na obmoËju mestnih πol potekala gradbena dela.

Na podroËju predπolske vzgoje potekajo pogovori s Centrom za socialno 
delo, ki bo za leto 2012 pristojen tudi za doloËevanje viπine plaËila vrtca. 
Odprta vpraπanja in dileme v zvezi s financiranjem po novem - o naËinu iz-
vajanja transferjev z naslova doplaËil za programe vrtca, smo æe pred Ëasom 
naslovili na pristojni ministrstvi. Ker odgovora πe nismo prejeli, smo naπ dopis 
posredovali Skupnosti obËin, ki ga je nato preoblikovala v sploπno vpraπanje 
obËin in zaprosila ministrstva za prioritetno obravnavo.

S strokovno sluæbo Centra za socialno delo Kamnik smo se dogovorili, 
da bomo letos prispevali del sredstev za prazniËno obdaritev kamniπkih 
rejencev (14) in rejnikov (21).

Dela na stavbi na æelezniπki postaji potekajo po planu in bodo v tem 
tednu zakljuËena.

V sredo, 23. novembra, je bilo praznovanje Dneva slovenskih sploπnih 
knjiænic, na katero smo bili povabljeni in se je tudi udeleæili. Dogodek je 
pripravila sekcija za sploπne knjiænice, katere predsednica je direktorica Ma-
tiËne knjiænice Kamnik, Breda Podbreænik Vukmir. Dogodek se je odvijal v 
prostorih Doma II. slovenskega tabora v Æalcu, slavnostna govornika sta bila 
Æupan obËine Æalec Janko Kos in pesnik Ervin Fritz. Glavna tema oz. rdeËa 
nit dneva slovenskih sploπnih knjiænic je nosila naslov: ≈Dobiva se v knjiæni-
ci«. Po uradnem delu so sledile delavnice z bibliopedagoπkimi vsebinami: 
knjiænica za srednjeπolce, knjiænica za brezposelne, knjiænica kot prostor za 
sodelovanja, knjiænica za osnovnoπolce, knjiænica in lokalno okolje, knjiænica 
za tretje æivljenjsko obdobje, knjiænica za odrasle, knjiænica za najmlajπe.....
in predstavitvami knjiænic po stojnicah (MKK, Knjiænica Domæale, Knjiæni-
ca Medvode, Knjiænica Dravograd, Mestna knjiænica Grosuplje, Knjiænica 
©entjur, MedobËinska sploπna knjiænica Æalec, Knjiænica Pavla Golie Trebnje, 
Mestna knjiænica Kranj,...), kjer smo dobili pregled nad dejavnostmi in delo-
vanjem drugih knjiænic in tudi nad naπo MatiËno knjiænico Kamnik.

V Ëetrtek, 24. novembra, je bil sestanek s predstavniki Mladinskega sveta 
Kamnik, kjer smo razpravljali o Predlogu Odloka o spremembah in dopolnit-
vah Odloka o soustanovitvi zavoda Mladinski center Kotlovnica Kamnik.

V soboto, 26. novembra, je ObËina Kamnik v sodelovanju s Srednjeπolskim 
centrom Rudolfa Maistra in JSKD - obmoËno izpostava Kamnik organizira-
la sveËano akademijo v poËastitev 90 - letnice rojstva kamniπkega rojaka, 
pesnika Franceta BalantiËa, ki se je odvijala v avli Srednjeπolskega centra 
Rudolfa Maistra v Kamniku.

Oddelek za urejanje prostora
V preteklem tednu smo po predhodnem usklajevanju k osnutku spre-

memb in dopolnitev UN K9 ©ole prejeli πe smernice Komunalnega podjetja 
Kamnik. Rok za izdajo smernic k UN je sicer potekel æe 25. novembra, vendar 
pa je potrebno na podlagi Zakona o varstvu okolja v postopku pridobiti 
πe odloËbo, ali je potrebno izvesti celovito presojo vplivov na okolje, na 
katero pa πe Ëakamo.

JANJA ZORMAN MACURA
Odnosi z javnostmi, ObËina Kamnik



31. december 2011AKTUALNO

Zajtrkovalne navade otrok in 
mladostnikov so slabe. Raziska-
ve kaæejo, da jih kar tretjina 
med tednom ne zajtrkuje. In to 
kljub pogostim opozorilom, da 
naj se v skrbi za zdravo æivlje-
nje dan zaËne z uravnoteæenim 
zajtrkom. Da bi dvignili zavest 
o pomenu zajtrka in o zdravi 
prehrani, ki naj vkljuËuje uæiva-
nje lokalno pridelanih æivil, so 
ministrstva za kmetijstvo, goz-
darstvo in prehrano, za πolstvo 
in πport in za zdravje, Kme-
tijsko gozdarska zbornica Slo-
venije, Zbornica kmetijskih in 
æivilskih podjetij ter Inπtitut za 
varovanje zdravja RS pripravili 
projekt Tradicionalni slovenski 
zajtrk. Namenjen je spodbuja-
nju zajtrkovalnih navad in dvi-

S sveËano podelitvijo nagrad avtorjem najboljπih inovacij se je 23. novembra 
na Gospodarskem razstaviπËu zakljuËil πesti Slovenski forum inovacij, kjer pode-
ljujejo najviπje dræavne nagrade na podroËju znanosti. Sodelovalo je rekordnih 
235 inovacij, med njimi tudi inovacija kamniπkega podjetja V Navtik d.o.o. - 
prototip wFoil 18 Albatros. Strokovna komisija je pri ocenjevanju inovacij prviË 
upoπtevala tudi vidik odliËnosti ustvarjalnih industrij. V tej kategoriji so podelili 
zlato, srebrno in bronasto priznanje. Nagrajene inovacije izraæajo visoko raven 
odliËnosti v intelektualnem kapitalu.

Dobitnik zlatega priznanja je podjetje Pipistrel d.o.o. za πtirisedeæno po-
tovalno letalo Panthera z modularnim pogonom, srebrno priznanje je prejel 
Institut Joæef Stefan (IJS) za sistem Pedius za raËunalniπko evidentiranje in 
sestavljanje fragmentov stenskih poslikav. 

Tomaæ Zore, lastnik podjetja V Navtik in ustanovitelj skupine wFoil Group, 
ki zdruæuje preteæno kamniπka podjetja in mojstre, je iz rok direktorja JAPTI g. 
Plestenjaka prejel bronasto priznanje uporabe odliËnosti ustvarjalnih industrij 
za inovacijo wFoil. Veselje so s Tomaæem delili nekateri Ëlani skupine wFoil 
Group, ki so vsak na svoj ustvarjalen naËin sodelovali pri nastajanju inovacije: 
Janez Zore, Duπan Papeæ, Brane GoluboviË in Darinka Zore. Forum inovacij 
je obiskal tudi predsednik dr. Danilo Türk, ki se je o inovaciji z zanimanjem 
pogovarjal s Tomaæem Zoretom, njegovim oËetom Janezom in Branetom Go-
luboviËem.

Prototip wFoil 18 Albatros, visokotehnoloπki projekt 
z inovativnim in naprednim designom, navtiËne 
probleme reπuje z letalskega vidika

wFoil je visokotehnoloπki projekt, ki navtiËne probleme reπuje iz letalskega 
vidika, saj je Tomaæ æe dolgo uspeπen pilot, zato so uporabili prijeme, ki se 
uporabljajo pri najnovejπih projektih v letalstvu. Posebnost koncepta wFoil je v 
tem, ko plovilo pluje na hidro foilih, se upor vode ne spreminja s poveËevanjem 
hitrosti plovila. Cilj projekta wFoil je razvoj nadstandardnega plovila, ki na osnovi 
svojstvenega koncepta postavitve hidro foilov ali podvodnih krilc omogoËa, da 
se trup plovila loËi od vode pri manjπi hitrosti, doseæe veËjo konËno hitrost ter je 
bolj okretno in stabilno od vseh do sedaj znanih hidro foil plovil na svetu.

Gasilci za uËinkovito in hitro 
pomoË soËloveku potrebujejo 
ustrezno gasilsko opremo. Prosto-
voljno gasilsko druπtvo Kamnik je 
imelo za gaπenje in reπevanje æe 
pred drugo svetovno vojno pre-
vozno trodelno leseno lestev, ki 
je bila nameπËena na dveh kole-
sih in so jo gasilci prepeljali do 
mesta intervencije. Lestev je bila 
raztegljiva do dolæine 15 metrov. 
Danes hranijo podvozje te lestve v 
gasilskem muzeju v Metliki. Lestev 
iz leta 1987 na podvozju TAM 190, 
dolga 32 metrov, je bila dotrajana 
in zaradi napak ni veË zagotavljala 
varnega dela in reπevanja, na kar 
je PGD Kamnik dolga leta tudi 
opozarjalo bivπo obËinsko upravo. 
Novo, sodobno avtolestev so konË-
no doËakali in jo slovesno prevzeli v 
uporabo v soboto, 19. novembra.

Kot je na slovesnosti, ki so jo 

Velik uspeh kamniπkega 
inovatorja Tomaæa Zoreta
Na Slovenskem forumu inovacij je Tomaæ Zore prejel 
bronasto priznanje uporabe odliËnosti za produkt wFoil.

Kamniπki gasilci hitijo na pomoË z novo avtolestvijo
Prostovoljno gasilsko druπtvo Kamnik kot osrednja gasilska enota v 

obËini Kamnik æe 129 let uspeπno opravlja naloge na podroËju izvajanja 
javne gasilske sluæbe in poleg nalog gaπenja opravlja tudi zahtevne nalo-
ge na podroËju varstva pred naravnimi in drugimi nesreËami, nesreËami 
z nevarnimi snovmi ter prometnimi in drugimi nesreËami.

O novi avtolestvi PGD Kamnik
Vozilo avto lestve je dolæine 32 metrov, na podvozju Mercedes nosil-

nosti 15 ton, dobavilo jo je podjetje METZ iz NemËijie, ki izdela preko 150 
avtolestev na leto.

Podvozje vozila je v celoti generalno obnovljeno in prelakirano in ima 
zamenjane vse obrabljene dele. Sama nadgradnja je izdelana skoraj v celo-
ti na novo ali pa so deli generalno obnovljeni. Lestev krmilijo in nadzirajo 
trije raËunalniπki sistemi tako, da pri normalni uporabi voznik ne more 
izvesti kakrπnih koli nepredvidenih potez, ki bi lahko povzroËile poπkodbe 
vozila ali reπevalca.

Na koncu lestve je vgrajena stojeËa koπara za prevoz treh gasilcev no-
silnosti 270 kg, s pritrdiπËi za namestitev vodnega topa s pretokom 1400 
l/minuto, izpihovalnika, reflektorjev za razsvetljavo moËi 2000 W in reπe-
valnih nosil za ponesreËenca teæe do 150 kg. V primeru reπevanja veËjega 
πtevila ljudi se lestev lahko prisloni na okno ali balkon in se lahko istoËasno 
evakuira preko 12 ljudi. 

Prostovoljno gasilsko druπtvo Kamnik kot osrednja gasilska enota v obËini Kamnik æe 129 let uspeπno 
opravlja naloge na podroËju izvajanja javne gasilske sluæbe.

Gasilci za uËinkovito in hitro pomoË soËloveku potrebujejo ustrezno 
gasilsko opremo. Kamniπki gasilci so sodobno avtolestev slovesno pre-
vzeli v uporabo v soboto, 19. novembra. Na sliki z leve: predsednica 
PGD Kamnik Simona Oblak Zorko, poveljnik PGD Kamnik Joæe Oblak 
ml., æupan Marjan ©arec, poveljnik CZ Kamnik Matjaæ Srπa in njegova 
namestnica Brigita VavpetiË.

Da bo nad lestvijo bdel tudi sv. Florjan, zavetnik gasilcev, je blagoslov 
podelil kamniπki æupnik Tone Dular, nato pa so se skupaj z æupanom 
in poveljnikom kamniπkih gasilcev podali na prvo uradno pot nove 
avtolestve.

spremljali zvoki Mestne godbe 
Kamnik, povedal poveljnik PGD 
Kamnik Joæe Oblak ml., obstojeËa 
gasilska lestev ni zagotavljala uspe-
πnosti in varnosti gasilske intervenci-

zadovoljstvo reπitev pri vodstvu lokalne 
skupnosti kot tudi civilne zaπËite pozi-
tivno sprejeta,« je med drugim povedal 
Joæe Oblak ml. 

≈Lestev smo kupili zato, ker smo jo 
potrebovali æe vËeraj. Tudi zato nis-
mo posegali v vrstni red nabave vozil 
po naπi obËini, ampak smo v obËinski 
upravi sklenili, da je prav, da lestev 
izvzamemo iz tega. Spoπtovane tovari-
πice in tovariπi, gasilke in gasilci PGD 
Kamnik in gostujoËih druπtev, iskreno 
vam Ëestitam ob tej pridobitvi in si æe-
lim, da bi ta lestev dolga leta oprav-
ljala svojo nalogo v slogu gasilskega 
rekla ≈Ne boj se za pomoË, mi bdimo 
dan in noË,« je povedal kamniπki æu-
pan Marjan ©arec. 

Da bo nad lestvijo bdel tudi sv. 
Florjan, zavetnik gasilcev, je blago-
slov podelil kamniπki æupnik Tone 
Dular.

SA©A MEJA»
Foto: Janja Zorman Macura

Po zajtrku se dan pozna 162.000 otrok v 822 osnovnih πo-
lah in 78.000 otrok v 890 vrtcih je 
18. novembra zajtrkovalo slovenski 
zajtrk, kar je velik logistiËni zalo-
gaj. Potrebno je bilo zagotoviti 32 
ton jabolk, 19 ton kruha, dobri dve 
toni in pol masla, 3 tone medu in 
53.600 litrov mleka

Po podatkih statistiËnega urada 
povpreËni Slovenec vsak dan pora-
bi v popreËju 20 dekagramov moke 
za kruh in testenine, poje pribliæno 
polovico jabolka, popije okrog 1,5 
dcl mleka ter poje skoraj 4 g masla 
(na kruhu, v pecivu ipd.) in 3 grame 
medu.

Tudi otroci iz vrtca SneguljËica VVZ Antona Medveda so pripravili tradicionalni slovenski zajtrk. Na pomoË 
so jim priskoËili kamniπki Ëebelarji in kmetija Jamπek z domaËim mlekom. Na zajtrk so povabili tudi æupana 

Marjana ©arca. Pripravili so mu pouËno zdrav program, peli pesmice 
in obljubili, da bodo vsak dan zaËeli z zdravim slovenskim zajtrkom. 
Foto: Janja Zorman Macura.

govanju zavesti o pomembnosti 
zajtrka, saj je redni zajtrk del 
zdravega naËina æivljenja. Slo-
venski zajtrk je poudaril tudi 
pomen in prednosti lokalno 
pridelanih æivil in kmetjske de-
javnosti, predvsem Ëebelarstva, 
sadjarstva in predelave æit. 

Otroci v vseh slovenskih πo-
lah in vrtcih so tako v petek, 
18. novembra, zajtrkovali Ërn ali 
polbel kruh, maslo, med, mle-
ko in jabolka, vse slovenskega 
porekla. Otroci in mladostniki 
so ga veËinoma z veseljem po-
jedli, a prehranski strokovnjaki 
æe opozarjajo, da zajtrk v ta-
kπni sestavi le ni tako zdrav, 
saj vsebuje veliko sladkorja in 
ogljikovih hidratov. Naj bo to-
rej zajtrk raznovrsten in zdrav, 

da ga bomo vsak dan znova 
z uæitkom in brez slabe vesti 
pojedli. Tako otroci kot starπi, 
ki tudi prehranjevalne navade 
obiËajno prenaπajo na otroke. 
Po jutru in zajtrku se vendarle 
dan pozna!

SA©A MEJA»

je, saj je obstajala velika verjetnost 
nenadne odpovedi vozila oziroma 
lestve in v tej zvezi povezanih hi-
dravliËnih in drugih mehanizmov 
za krmiljenje lestve. Stanje obsto-
jeËe gasilske lestve je doseglo tisto 
stopnjo, ko zaradi uporabe le-te 
pri reπevanju obstaja nevarnost po-
πkodbe gasilcev ali poπkodbe tretjih 
oseb, ki se reπujejo. ≈Reπitev smo v 
letoπnjem letu predstavili vodstvu lo-
kalne skupnosti in vodstvu civilne za-
πËite. Ko smo predstavili prihranek pri 
nakupu in z dokumenti potrdili, da s 
primernim pristopom lahko doseæemo 
skoraj takπno æivljenjsko dobo kot z 
nakupom nove, je bila na naπe veliko 

≈Minimalna hitrost je pet vozlov, kar je hitrost zelo poËasne barke. Bolj 
≈naπpiËene« variante bodo dosegale hitrosti tudi 60 vozlov in veË , kar pa so 
æe hitrosti πportnih letal kot so Cessna, Piper in seveda letala naπega proizva-
jalca Pipistrela. Ampak z njimi ne smete ‘brisat’, kot piloti v æargonu pravimoi 
nizkemu letenju,« pojasni Tomaæ in ponosno doda glede porabe goriva: ≈ Po-
rabili boste od 7-10-krat manj goriva kot ostali, ki uporabljajo klasiËne πportne 
gliserje. Pa πe hitrejπi boste od njih.«

Projekt wFoil ima glede na 
tehniËno zasnovo vse moæno-
sti, da se razvija tako na po-
droËju jadrnic kot na podroËju 
motornih plovil na gorivo in 
elektriko. Koncept in kon-
strukcija plovil wFoil pa omo-
goËa tudi razvoj hidro letala, 
ki bi bilo sposobno vzletati ter 
pristajati na valovitem morju. 
wFoil hidro letalo bi na novo 
definiralo uporabo letal na 
vodnih povrπinah in tako omogoËilo ponovni razvoj hidro letal. 

Kot je povedal Tomaæ Zore, je eden izmed ambicioznih ciljev podjetja in 
skupine postavitev svetovnega hitrostnega rekorda v jadranju, priznanje pa 
poklanja skupini wFoil Group, brez katere bi teæko pripeljal projekt tako daleË. 
≈Prejeli smo eno najpomembnejπih nagrad na podroËju high-tech izdelkov v 
Sloveniji, kar dokazuje, da smo se pravilno odloËili, ko smo poleg velikega po-
udarka tehniËnim specifikacijam dali tudi velik poudarek designu, ki je inova-
tiven in napreden ter jasno komunicira visokotehnoloπko poslanstvo projekta. 
Za design v wFoil Groupu skrbi podjetje Wilsonic design, katerega direktorica 
je KamniËanka Nina Mihovec. Javna predstavitev novega produkta je mnogo 
teæja stvar kot objava potnikom v letalu. »e pa imaπ odliËnega svetovalca, kot 
je Brane GoluboviË, je bistveno laæje. Njegovi napotki so bili strokovni in po-
mirjajoËi hkrati, za kar se mu zahvaljujem,« pove Tomaæ. 

Prototip wFoil 18 Albatros bo prviË testiran na vodi v mesecu januarju, nato 
pa se bodo zaËela pogajanja s potencialnimi investitorji o sofinanciranju pro-
jekta. V podjetju V Navtik d.o.o. si æelijo, da bi projekt nadaljevali v Sloveniji, 
v domaËem Kamniku, saj bi to pomenilo delo za πtevilna kamniπka podjetja. 
≈A Ëe v Sloveniji ne bo interesa za investiranje, bomo kapital, æal, iskali v tujini, 
kar pomeni tudi selitev projekta z razvojem in kasneje proizvodnjo v tujino,« 
razmiπlja nagrajeni kamniπki inovator. 

Tomaæu Zoretu iskreno Ëestitamo za njegov uspeh in æelimo, da dobi po-
slovne partnerje in investitorje kar v domaËem Kamniku. 

Zapisala MIRA PAPEÆ
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Æe v preteklosti je pomagala ljudem pri premagovanju osebnih stisk, 
danes pa se zavzema za spoπtovanje njihovih pravic oziroma odpravo in 
zmanjπevanje morebitnih krπitev. Varuhinja Ëlovekovih pravic dr. Zdenka 
»ebaπek-Travnik si je v petletnem obdobju dosedanjega mandata nabrala 
bogate izkuπnje s politiko, prej pa si jih je nabirala predvsem v stroki na 
podroËju psihiatrije. V ospredju njenega sedanjega dela so zlasti pravice 
otrok, starejπih, bolnih in invalidnih oseb, Ëeprav priznava, da si v pre-
teklosti ni nikoli predstavljala, da se bo njena strokovna pot obrnila v to 
smer. KamniËanka dr. Zdenka »ebaπek-Travnik, po rodu Prekmurka, 
ki v Sloveniji velja za eno izmed najboljπih strokovnjakinj na podroËju 
zasvojenosti, je za naπ Ëasopis ob svetovnem dnevu Ëlovekovih pravic spre-
govorila o njenem poslanstvu. 

Pogovor s KamniËanko dr. Zdenko »ebaπek-Travnik, varuhinjo Ëlovekovih pravic

≈V Kamniku ni bilo veliko povpraπevanja 
po mojih izkuπnjah ali nasvetih«

Desetega decembra obeleæujemo 
svetovni dan Ëlovekovih pravic. Kot 
varuhinja Ëlovekovih pravic ste se 
v preteklih letih lahko dobro sez-
nanili s poloæajem Slovencev. S Ëim 
se sreËujete na vaπem delovnem 
mestu? Kako poteka vaπ obiËajni 
delovni dan? Kako pomembno 
mesto zavzema vaπa funkcija v 
naπi dræavi?

V zaËetku decembra obeleæu-
jemo dan Ëlovekovih pravic, ki 
je obletnica dneva, ko je bila v 
Organizaciji zdruæenih narodov 
leta 1948 sprejeta Univerzalna 
deklaracija Ëlovekovih pravic. Na 
ta dan varuh Ëlovekovih pravic 
v Sloveniji prireja tradicionalni 
sprejem za predstavnike dræave, 
civilne druæbe in tuje veleposlani-
ke, vsako leto pa priredimo tudi 
strokovno sreËanje - letoπnje bo 
na temo »lovekove pravice in 
mediji. 

Moj mandat se bo iztekel fe-
bruarja leta 2013, z dosedanjim 
delom na tej funkciji sem zado-
voljna. Delo je zelo pestro in na-
porno, odvisno tudi od tega, ali 
delam na sedeæu v Ljubljani ali 
kje na terenu. Ko sem v pisarni, 
veliko Ëasa porabim za pregledo-
vanje poπte, tako tiste, ki prihaja 
na moj naslov, kot odgovore, ki 
jih poπiljamo naπim pobudnikom. 
Pogosto imam sestanke s sodelavci 
in vabljenimi predstavniki dræav-
nih ustanov ali civilne druæbe. S 
sodelavci pripravljamo publikacije, 
novinarske konference, organizira-
mo strokovna sreËanja in podo-

no vpeti tudi v nekdanje strokovno 
delo? Koliko vam vaπe strokovno 
znanje in dolgoletne izkuπnje po-
magajo pri opravljanju dela varu-
hinje Ëlovekovih pravic?

Moja poklicna pot v medicini 
oziroma psihiatriji se je s prevze-
mom funkcije varuhinje prekinila 
predvsem kar se tiËe dela s paci-
enti, ohranila pa sem sodelovanje 
s stroko na podroËju pedagoπkega, 
raziskovalnega in publicistiËnega 
dela. Vsaka sprememba poklicne 
kariere zahteva obdobje prilaga-
janja, to sem obËutila tudi sama. 
Seveda pa znanje in izkuπnje iz 
preteklosti lahko uporabljam tudi 
pri sedanjem delu. 

Vas Slovenci, seveda tudi Kam-
niËani, dovolj poznajo? Se ljudje 
znajo obrniti s svojimi teæavami 
na Varuha? Kako se spoprijemate 
tako s spodbudnimi kot æalostnimi 
zgodbami, s katerimi se sreËujete v 
svojem vsakdanu? 

S prevzemom visoke dræavne 
funkcije, kot je varuh Ëlovekovih 

s katerimi se sreËujemo prebival-
ci Kamnika, delno jih poznam iz 
medijev, delno iz osebnih opaæanj 
in stikov. A doslej me je k reπeva-
nju teæav le enkrat povabil bivπi 
æupan, πlo je za okoljsko proble-
matiko Kot varuhinja Ëlovekovih 
pravic sem pomembno prispevala 
k urejanju nekaterih okoljskih 
problemov. Tudi prej, ko sem πe 
delala kot strokovnjakinja na po-
droËju psihiatrije, ni bilo velikega 
povpraπevanja po mojih izkuπnjah 
ali nasvetih. PrepriËana sem, da 
prebivalci Kamnika vedo, kaj bi 
bilo treba urediti in spremeniti 
v naπem mestu, poleg ureditve 
predπolskega varstva in skrbi za 
starejπe pa nas vse skupaj Ëaka πe 
veliko izzivov. Posebej me skrbijo 
mladi, njihov odnos do alkohola 
in drugih drog. Æelela bi si, da bi 
se veË mladih pridruæilo ustvarjal-
nim in πportnim dejavnostim, za 
katere je v Kamniku kar precej 
moænosti. 

≈Mislim, da se v poloæaju, ko potrebujeπ pomoË Varuha Ëlovekovih 
pravic, znajde veËina ljudi vsaj enkrat v æivljenju. Æal pa je dejavnost 
Varuha Ëlovekovih pravic med ljudmi πe premalo poznana. Bralce 
zato vabim k ogledu naπih spletnih strani www.varuh-rs.si, imamo 
pa tudi posebno spletno stran za otroke,« pravi dr. Zdenka »ebaπek 
Travnik.

Na spletni strani je objavljeno:
Na varuhinjo, na njene πtiri namestnike ali na njene strokovne so-

delavce se lahko obrnete, Ëe menite, da vam je bila z aktom dræavne-
ga organa, organa lokalne samouprave ali nosilca javnih pooblastil 
krπena katera izmed pravic. 

Preden se pritoæite na institucijo Varuha Ëlovekovih pravic RS (Va-
ruh), skuπajte sami reπiti svoje teæave. To lahko storite tako, da 

1. se pritoæite na organ, ki vam je krπil pravico,
2. se pritoæite na organ, ki nadzoruje delo organa, ki vam je krπil 

pravico
3. uporabite vse druga moæna pravna sredstva. 
»e ste izËrpali vse moænosti za reπitev vaπih teæav ali pa preprosto 

ne veste veË, kaj storiti, pokliËite na brezplaËni telefon varuha 080 15 
30, kjer vam bo informator pri V»P RS dal navodila, kako vloæite pisno 
pobudo Varuhu in vam podal osnovne informacije o delu Varuha, pa 
πe kakπno informacijo na vaπo æeljo. 

Varuh lahko 
· krπitelja opozori, da krπitev popravi oziroma odpravi storjeno ne-

pravilnost ali 
· celo predlaga povrnitev πkode. 
· V vaπem imenu in z vaπim pooblastilom na ustavno sodiπËe vloæi 

zahtevo za oceno ustavnosti in zakonitosti doloËenih predpisov ali 
aktov ali pa 

· posreduje ustavno pritoæbo zaradi krπenja katere od pravic. 
· Vladi ali parlamentu lahko da pobude za spremembo zakonov 

in drugih predpisov. 
· Predlaga vsem organom, ki sodijo v njegovo pristojnost, da iz-

boljπajo svoje poslovanje in odnose s strankami. 
· Vsakomur lahko posreduje svoje mnenje o nekem primeru, ki 

je povezan s krπenjem pravic in svoboπËin. Pri tem ni pomembno, 
kakπne vrste je postopek, niti v kateri fazi obravnave je pred do-
loËenim organom. 

Varuhu lahko poπljete pisno pobudo po poπti ali elektronski po-
πti, lahko pa se nanj obrnete tudi prek brezplaËnega telefona ali se 
dogovorite za osebni pogovor z njim ali njegovimi sodelavci. »e ne 
morete osebno do njega v Ljubljano, imate nekajkrat na leto pri-
loænost sreËati se z njim, ko posluje zunaj sedeæa oziroma se mudi v 
nekaterih krajih po Sloveniji. 

PodroËje dela varuha zavzemajo ustavne pravice, omejitev osebne 
svobode, socialna varnost, delovno pravne zadeve, upravne zadeve, 
sodni postopki, okolje in prostor, gospodarske javne sluæbe, stano-
vanjske zadeve, varstvo osebnih podatkov, varstvo otrokovih pravic, 
diskriminacija, varuh kot dræavni preventivni mehanizem ter ostalo.

danes rodi v zunaj-
zakonski skupnosti. 
Prihajajo boæiËni 
prazniki, ki so tra-
dicionalno povezani 
z druæino. Kaj za vas 
predstavlja tradicio-
nalna druæina? 

Znano je, da sem 
tudi javno podprla 
druæinski zakonik in 
prepriËana sem, da 
ta sam po sebi prav 
v niËemer ne ogroæa 
druæine, niti vrednot, 
povezanih z njo. Je 
izredno pomemben 
za uresniËevanje 
pravic otrok, pred-
vsem pa nikomur 
niËesar ne jemlje. 
Kot druæinska tera-
pevtka sem druæine 
razlikovala le glede 

na to, ali so funkcionalne ali ne. 
Pri tem pa mi nikoli ni bilo po-
membno, kdo posamezno druæino 
sestavlja. Vsaka druæina si tudi po 

postanejo bolj izraziti. K mani-
festaciji nasilja pa dosti prispeva 
tudi uæivanje alkohola. Od leta 
2008 velja Zakon o prepreËevanju 
nasilja v druæini, ki so ga dolæne 
izvajati vse institucije. Posebej po-
membna je vloga policije, ki svoje 
naloge dobro pozna in je tudi v 
Ëasu praznikov tista, ki je v pri-
merih nasilja dolæna posredovati 
in nuditi pomoË ærtvam nasilja. 
Najprej je treba poskrbeti za var-
nost ærtev, storilce pa ustrezno 
obravnavati. Za izboljπanje razmer 
v takπni druæini pa je nujna stro-
kovna pomoË tako za ærtve kot 
za storilce nasilja. 

Kako vi doæivljate praznike? Imate 
morda kakπen prijeten in zanimiv 
spomin nanje?

Druæinski prazniki niso le ob 
koncu leta, temveË takrat, ko se 
druæina odloËi za praznovanje. 
To so lahko razliËne priloænosti, 
kot so rojstni dnevi, godovi, po-
membni æivljenjski dogodki ali pa 
tradicionalni prazniki, znaËilni za 
naπe okolje. Morda se bo zdelo 

bno. Poslujemo pa tudi zunaj se-
deæa, s pobudniki se pogovarjamo 
na gostovanjih v razliËnih obËinah, 
obiskujemo zavode, ustanove, πole, 
izvajamo nadzore, predavamo na 
strokovnih sreËanjih in izvajamo 
preventivne akcije. 

Glede pomembnosti funkcije 
varuha Ëlovekovih pravic najbolje 
govori dejstvo, da je to edina dræ-
avna funkcija, za izvolitev katere 
kandidat potrebuje najmanj 60 
glasov poslancev, vsakoletno poro-
Ëilo varuha pa mora obravnavati 
Dræavni zbor. 

Pred nastopom funkcije varuhinje 
Ëlovekovih pravic ste imeli za seboj 
bogato in uspeπno poklicno karie-
ro. Pogreπate stroko ali ste πe ved-

Februarja 2013 se ji izteËe mandat; priznava, da o vpraπanju ali 
nadaljevati svojo kariero kot varuhinja v zadnjem Ëasu razmiπlja 
in Ëe bo k temu nagovorjena, bo kandidaturo verjetno sprejela.
Pred tem je bila ves Ëas predana zdravniπkemu poklicu — naj-
prej kot sploπna zdravnica, nato kot psihiatrinja. Doktorirala je 
na ljubljanski medicinski fakulteti, πtudirala pa tudi v Zagrebu, 
Londonu in Baltimoru (ZDA). Dr. Zdenka »ebaπek - Travnik je 
avtorica πtevilnih strokovnih in poljudnih prispevkov s podroËja 
alkoholne politike in odvisnosti od alkohola, pa tudi s podroËja 
druæinske terapije in sodnega izvedenstva. Uredila je veË knjig in 
zbornikov ter s sodelavci organizirala veË mednarodnih strokov-
nih sreËanj. Delovala je kot mentorica specializantom in diplo-
mantom drugih strok. Njeno raziskovalno delo sega na razliËna 
podroËja medicine in humanistiËnih ved. Dr. Zdenka »ebaπek-
Travnik pravi, da je njeno delo naporno in da zanj porabi veliko 
energije, zato se posveËa ljudem, ki ji energijo dajejo. Predvsem 
druæina je njen glavni vir navdiha. Sprosti pa se tudi s sprehodi 
v naravi, vrtnarjenjem in potovanji.

≈V Sloveniji so na doloËenih podroËjih Ëlovekove pravice do-
volj upoπtevane, odkrivamo pa tudi podroËja, kjer temu ni tako. 
©e vedno so v ospredju mojega zanimanja pravice otrok, takoj 
za njimi pa pravice starejπih, bolnih in invalidnih oseb. Pravice 
otrok so izjemno obseæno podroËje Varuhovega dela, v nekate-
rih dræavah imajo posebne otroπke ombudsmane. V Sloveniji se 
s tem podroËjem ukvarja moj namestnik Tone DolËiË, izvajamo 
projekt Zagovornik — glas otroka in obravnavamo πtevilna vpra-
πanja s podroËja druæinskega prava, izobraæevanja, zdravstva, pa 
tudi πporta. VeË informacij lahko vsakdo najde na naπih spletnih 
straneh www.varuh-rs.si«.

≈Pravic otrok ne smemo 
zmanjπevati, niti jih vezati 
na njihove dolænosti — paË pa 
obe podroËji strogo loËiti. Od 
otrok smemo in moramo za-
htevati, da izpolnjujejo svoje 
dolænosti. Naπa dolænost, to-
rej dolænost starπev pa je, da 
jim dajemo obËutek varnosti, 
sprejetosti, brezpogojne lju-
bezni in spoπtovanja«.

pravic, postaneπ javna osebnost in 
ljudje priËakujejo, da se boπ tudi 
v zasebnem æivljenju temu prila-
godil. Ko me ljudje prepoznajo in 
se obraËajo name, na primer na 
cesti ali v trgovini, jim seveda ne 
morem pomagati drugaËe, kot da 
jih povabim, da mi piπejo ali po-
kliËejo na telefonsko πtevilo 080 
15 30. Obravnava pri Varuhu Ëlo-
vekovih pravic RS (krajπe Varuh) 
je namreË zaupna, zato ni pri-
merno, da o teæavah razpravljam 
z ljudmi v druæbi drugih. Za reπe-
vanje teæav pa potrebujemo tudi 
dokumentacijo, na podlagi katere 
posameznik zatrjuje krπitev svojih 
pravic. Glede na πtevilo in vsebi-
no pobud lahko sklepam, da me 
ljudje kar dobro poznajo in da se 
znajo obrniti tudi na Varuha kot 
institucijo. Skupaj s sodelavci smo 
vsak dan priËa πtevilnim usodam, 
ki nas tudi osebno prizadenejo. 
Najteæe je takrat, ko moramo 
posamezniku jasno povedati, da 
tudi pri Varuhu ne moremo reπiti 
njegovih teæav, ker za to nimamo 
zakonskih pooblastil ali pa je po-
sameznik zamudil vse pritoæbene 
roke. 

Ob skoraj soglasni izvolitvi v par-
lamentu na mesto varuhinje ste 
takoj napovedali, da boste na vrh 
svojih prioritet postavila otrokove 
pravice. Sedaj svojo obljubo ures-
niËujete. Prav tako se zavzemate za 
pravice starejπih. Kako se vas do-
tika problematika otrok in starejπih 
v naπem mestu?

Seveda so mi poznane teæave, 

V intervjuju, ki ste ga imeli v zna-
ni slovenski reviji pred kratkim, 
ste odkrito spregovorili o novem 
Druæinskem zakoniku, saj ste ena 
izmed njegovih glavnih in najbolj 
glasnih podpornic. V pogovoru ste 
jasno zavzeli staliπËe, da ste proti 
telesnemu kaznovanju otrok. Kako 
kot strokovnjakinja in varuhinja 
gledate na danaπnjo vzgojo otrok? 
Imate kakπen nasvet glede vzgoje 
otrok za mlade druæine, ki æivijo v 
Kamniku?

Poudarjam, da sem odloËno 
proti telesnemu kaznovanju otrok. 
Vendar to ne pomeni, da naspro-
tujem vzgajanju in discipliniranju 
otrok. Naloga starπev je, da svoje 
otroke nauËijo reda, discipline, 
predvsem pa spoπtljivega odnosa 
do sebe in drugih ljudi. Problem 
vidim predvsem v tem, da starπi 
nimajo dovolj znanja, potrpeælji-
vosti in samozaupanja, da bi pri 
svojih zahtevah vztrajali. Premalo 
vedo tudi o tem, kdaj in kako 
otroka kaznovati za neprimerno 
vedenje in si napaËno razlagajo, 
da prepoved telesnega kaznovanja 
pomeni, da morajo otrokom po-
puπËati. Skrbi me, ko tudi neka-
teri strokovnjaki trdijo, da imajo 
otroci preveË pravic in premalo 
dolænosti. Pravic otrok ne sme-
mo zmanjπevati, niti jih vezati na 
njihove dolænosti — paË pa obe 
podroËji strogo loËiti. Od otrok 
smemo in moramo zahtevati, da 
izpolnjujejo svoje dolænosti. Naπa 
dolænost, torej dolænost starπev 
pa je, da jim dajemo obËutek 
varnosti, sprejetosti, brezpogojne 
ljubezni in spoπtovanja. 

Nasprotniki novega Druæinskega 
zakonika so prepriËani, da ne va-
ruje vrednote druæine, pa Ëeprav se 
veË kot polovica otrok v Sloveniji 

svoje predstavlja in pripravlja dru-
æinske praznike in prav je, da jih 
doæivlja v skladu s svojimi prepri-
Ëanji in tradicijo. 

Prazniki niso za vse lepi, znano 
je, da se v tem Ëasu zgodi precej 
nasilja v druæinah. Kako se po-
maga druæinam, ki se sreËuje z 
nasiljem?

Prav je, da omenjate, da praz-
niki ne pomenijo nekaj lepega 
sami po sebi in da πtevilne lju-
di spravljajo v stisko. Do nasilja 
v druæini veËkrat pride ravno v 
Ëasu praznikov, ko so ljudje veË 
Ëasa skupaj in morebitni konflikti 

nenavadno, a iz otroπtva mi osta-
jajo v lepem spominu druæinska 
sreËanja ob dnevu spomina na 
mrtve. Takrat smo se sreËevali 
s sorodniki, se pogovarjali o po-
kojnih, v njihov spomin priæigali 
sveËke, hkrati pa πe klepetali o 
vsem, kar se nam je zgodilo v 
Ëasu od prejπnjega praznika. Pa 
peËen kostanj in potica ...

Kako se kot Prekmurka poËutite 
v Kamniku? Kako si po stresnem 
dnevu napolnite baterije? 

Prekmurci smo znani po tem, 
da se nam toæi po Prekmurju, 
Ëeprav smo razkropljeni po vseh 
koncih sveta. A Kamnik je kraj, 
kjer se je ustalila moja druæina, 
zato se tukaj poËutim dobro. Æivi-
mo v prijetnem okolju, kjer si po 
napornem delavniku tudi lahko 
napolnimo baterije. 

Vaπa misel bralcem Kamniπkega 
obËana ob koncu leta?

Po Ëem si boste zapomnili da-
naπnji dan ...

Pogovarjala se je  
BOJANA KLEMENC

Æe leta 2007 je opozarjala, da revπËina v dræavo vstopa skozi 
velika vrata, danes dodaja, da je revnih — tudi zaposlenih — πe 
veliko veË. Revni niso revni samo v tem, da ne morejo iti v trgo-
vino in kupiti vse, kar bi si æeleli, ampak jim je zaradi revπËine 
onemogoËen dostop do πtevilnih drugih dobrin. ≈Pravica do iz-
obraæevanja, zdravstvenega varstva, do sodnega varstva — kar 
naj bi bili temelji naπe dræavne ureditve — so za veliko skupino 
ljudi slabπe dosegljive, da ne reËem nedosegljive. In pri tem bi 
morala politika, tudi izvrπilna oblast, veË narediti, ne samo z 
dodeljevanjem sredstev«.
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NiË nas ne sme presenetiti! 
Zato smo se lokalni turistiËni 
vodniki Srca Slovenije v organi-
zaciji Agencije za razvoj turizma 
in podjetniπtva v obËini Kamnik 
tokrat podali na odkrivanje skriv-
nosti Tunjiπkega griËevja, ki v svo-
jih nedrjih skriva πe veliko neod-
kritih skrivnosti. Ob tem mislimo 
na πtevilne fosile, ki πe Ëakajo na 
svoje odkritje. Eden æe odkritih 
pa je fosil najstarejπega morske-
ga konjiËka na svetu, ki je sedaj 
razstavljen v Zdravilnem gaju v 
Tunjicah. Po muzeju nas je pope-
ljal Drago Vrhovnik, predstavil pa 
nam je tudi moË zdravilne gline 
in æive vode, ki sta do zdravja 
in dobrega poËutja pomagali æe 
πtevilnim. Da bomo vodniki bolje 
pripravljeni na mrzle zimske dni, 
smo si moËi nabrali na zdravilnih 
toËkah Gaja. 

Tunjice so poznane tudi po 
cerkvi sv. Ane, ki jo je v spo-
min na svojo mater postavil Peter 
Pavel Glavar in je bila konËana 
leta 1766. A Tunjice skrivajo πe 
veliko drugega.

Ste vedeli, da so vËasih tunjiπki 

©tudijska tura za turistiËne vodnike 

Spoznali smo skrivnosti Tunjiπkega griËevja

kmetje s sadjem zalagali kraje vse 
do Ljubljane in πe dlje? ©e pred 
2. svetovno vojno so bile Tunjice 
pomembno obmoËje pridelave 
sadja, predvsem jabolk in hruπk, 
sestava tal pa je omogoËala tudi 
pridelavo kumar. Valentin Zobav-
nik, predsednik Sadjarsko-vrtnega 
druπtva Tunjice, ki se trudi ohra-

niti stare sorte sadja, nam je raz-
loæil pomen sadjarstva z vidika 
samooskrbe, predstavil pa nam je 
tudi prizadevanje druπtva za po-
stavitev muzeja starih sort. 

Tunjice pa skrivajo tudi ohra-
njeno Ërno kuhinjo. Korbarjeva 
domaËija, v kateri je kuhinja, je 
bila postavljena 1773. leta in πe 

danes ohranja nekatere prvinske 
arhitekturne elemente.

Mrzlo sobotno vreme nas je 
premrazilo do kosti, a tudi v 
takih vremenskih pogojih lahko 
skupini, æeljni novih izkuπenj in 
novega znanja, v naπi obËini veli-
ko pokaæemo.

Tekst in foto: Nina KlisariË

Lani so se mladi igralci na Kriæu pri Komendi v reæiji Franca Martinjaka 
z igro ≈Podlaga zakonske sreËe« predstavili πe v okviru Prostovoljnega gasil-
skega druπtva Kriæ. Uspeπna predstavitev jih je spodbudila, da so letos stopili 
pred obËinstvo kot samostojno druπtvo Dramska skupina Kriæ. Takπnega 
organizacijskega preskoka ne bi zmogli brez Franca Martinjka, ki je letos 
na oder postavil duhovito komedijo Joæeta Ekarta ≈Od jutra do veËera«. 

Veseloigra ≈Od jutra do veËera« 
nasmejala gledalce na Kriæu 

Igralci Metod Zupin, Joæi Æagar, Marko PavliniË, Nina Æagar, Blaæ 
Cuznar, Robert Osolnik, Tilen Soss, Sabina Suπnik, Danijel Haromet, 
Sabina Martinjak, Bernarda Prezelj, Olga Hribar, Janez Slapnik so 
v urici in pol nasmejali gledalce. Dvorana na Kriæu je bila vse tri 

dni v zaËetku novembra polna do zadnjega 
kotiËka. Sedaj se je dramska skupina z ve-
seloigro podala na gostovanja po sosednjih 
odrih. Verjamem, da bodo tudi na tej poti 
uspeπni, saj je Franc Martinjak tudi pri teh 
reËeh izkuπen maËek, njegov organizacijski 
motor pa je lepo uteËen.

≈To je moja druga igra, ki sem jo reæiral. Prva je 
bila Podlaga zakonske sreËe. Tokrat smo si za nalo-
go zadali daljπo igro. Ponosen sem, da smo igro, ki 
jo je avtor Joæe Ekart napisal v πtajerskem nareËju, 
Marcel Gomboc pa jo je potem priredil v gorenjsko, 

tako uspeπno predstavili na kriπkem odru«, pripoveduje Franc Martinjak, ki 
je ≈na odru doma« æe veË kot tri desetletja. Po delu na Petrolu se je 
zaposlil kot varnostnik in v tej ≈vlogi« iz obËinske stavbe v Kamniku 

odπel v pokoj. Ker se na Kriæu ni niË posebnega dogajalo, je 
januarja lani zbral ekipo in tako se je zaËelo....

Zanimalo nas je koliko Ëasa je bilo potrebno, da so na-
πtudirali igro: ≈Dvanajst igralcev dobre tri mesece. Posebnost je 
tudi, da so poleg domaËinov igralci iz razliËnih krajev; tudi iz Moj-
strane je eden. V prihodnje bomo z veseljem sprejeli vsakogar, od 
koderkoli. V druπtvu, ki je samostojno eno leto, sedemnajst Ëlanov 
pa deluje dve leti, sem nadvse zadovoljen z ekipo«. 

≈Æe prva predstavitev je bila uspeπna, letos smo bili æe drugiË 
deleæni pohvale pred domaËo publiko. Sedaj bomo gostovali. Imamo 
pa tudi æe manjπo skupino, ki bo nastopala s skeËi. To je izziv za 
prihodnje leto«, πe dodaja Franc Martinjak, po domaËe Na-
cetov s Kriæa.

A. ÆALAR 

Skupina vedoæeljnih vodnikov pred Korbarjevo domaËijo v Tunjicah.

Reæiser Franc Marti-
njak je na odru doma æe 
veË kot tri desetletja. 

KOLEDAR PRIREDITEV

TuristiËno-informacijski
center Kamnik
tel: +386 1 831 82 50,
www.kamnik-tourism.si

Agencija za turizem in podjetniπtvo Kamnik
www.kamnik-tourism.si, 01 831 82 50

DRSALI©»E, Glavni trg, Kamnik
Sobota, 3. december ∑ nedelja, 22. januar
Sobota, 3. december, ob 16. uri
Slavnostno odprtje z æupanom Marjanom ©arcem

Torek, 13. december, od 15. do 18. ure
Otroπki bazar

Ponedeljek, 19. ∑ petek, 23. december,  
od 16. do 20. ure
BoæiËno novoletni sejem 

Sobota, 31. december
Silvestrovanje z ansamblom Trio ©pica

Vsak Ëetrtek od 16. do 17. ure in vsako soboto  
od 10. do 11. ure
©OLA DRSANJA

ß
Dom kulture Kamnik
www.domkulture.org ,  
031/775 700 ali 01/839-76-06
»etrtek, 1. decembra 2011, ob 18.00
GledaliπËe Konj
KROKI V GLEDALI©»U
Lutkovna predstava z Ajdo Rooss
Abonma Kam’nËek in za izven
Vstopnina: 6 eur

Petek, 2. decembra 2011, ob 16.30 in 19.00
DOBRODELNI KONCERT O© TOMA BREJCA
Vstopnina: 5 eur

Sobota, 3. decembra 2011, ob 19.00
Prvo slovensko pevsko druπtvo Lira
LETNI KONCERT
Vstopnina: 10 eur

Nedelja, 4. decembra 2011, ob 18.00
Uroπ Fürst
JAMSKI »LOVEK
Monokomedija za izven
Vstopnina: 15 eur / 12 eur ∑ πtudentje, dijaki, upokojenci 
in abonenti DKK

»etrtek, 8. decembra 2011, ob 19.30
Jure Godler in Tilen ArtaË
GodArt
IluzionistiËno-glasbena komedija
Maistrov abonma in za izven
Vstopnina: 15 eur / 12 eur ∑ πtudentje, dijaki in upokojenci

Sobota, 10. decembra 2011, ob 10.00
Andrej Rozman ∑ Roza
BALON VELIKON
ZakljuËena prireditev za ObmoËno obrtno-podjetniπko zbor-
nico Kamnik

Petek, 16. decembra 2011, ob 20.00
Mestna godba Kamnik
TRADICIONALNI PRAZNI»NI KONCERT
Vstopnina: 10 eur

Sobota, 17. decembra 2011, ob 20.00
NAVAL SMEHA V GOSTEH
VeËer stand up komedije
Nastopajo: Boπtjan Gorenc ∑ Piæama, Tin Vodopivec, Mla-
den PahoviÊ, Janez Trontelj ter glasbeni duet JuGo (Goran 
Zavrπnik in Juπ MilËinski)
Vstopnina: 10 eur / 8 eur ∑ πtudentje, dijaki in upokojenci

ß
MatiËna knjiænica Kamnik
www.kam.sik.si, 01 320 55 86
Torek, 13. december, ob 18. uri v knjiænici Kamnik
NLB in NLB Vita vabita otroke na lutkovno predstavo Vito 
in Svit.
Po predstavi bo otroke obiskal BoæiËek.

ß
Budnarjeva muzejska hiπa
www.domacija.com
Nedelja, 4. december 2011, ob 15. uri
MIKLAVÆEVANJE
Igrica za otroke: MetuljËica
Otroke bo obiskal sv. Miklavæ in najbolj pridne obdaril
Nedelja, 11. december 2011, od 14. ure dalje
Delavnica izdelovanja novoletnih voπËilnic
Vodita: Branka in Tina Rozman

ß
MedobËinski muzej Kamnik
www.muzej-kamnik-on.net
Sreda, 14. december ob 18.00, salon gradu Zaprice 
v Kamniku
SLAVNOSTNA AKADEMIJA OB 50-LETNICI MUZEJA 
IN ODPRTJE STALNE RAZSTAVE ODSEVI KAMNI©KIH 
TISO»LETIJ

Svetovni dan Ëlovekovih pravic 
obeleæujemo 10. decembra. Na ta 
dan leta 1948 je bila v Parizu spre-
jeta sploπna deklaracija Ëlovekovih 
pravic. Omenjena deklaracija pred-
stavlja skupni ideal vseh ljudstev 
in narodov z namenom, da bi vsi 
organi druæbe in posamezniki raz-
vijali spoπtovanje teh pravic in 
svoboπËin ter zagotovili njihovo 
sploπno priznanje in spoπtovanje. 

Skupno razumevanje teh pravic 
in svoboπËin je najveËjega pomena 
za popolno uresniËitev te zaveze.

A vendar se vsak dan sreËuje-
mo s kratenjem Ëlovekovih pra-
vic. Tukaj, okoli nas. So res taki 
Ëasi ali smo le tako brezbriæni, da 
to dopustimo? Naπe obËane smo 
povpraπali ali po njihovem mne-
nju Slovenija spada med dræave, ki 
zagotavljajo osnovne dræavljanske 
pravice. 

Tone in Marija: Slovenija trenut-
no ni v najboljπem stanju. Meniva, 
da se je Slovenija prodala. Tudi pri 
Ëlovekovih pravicah. Vse po vrsti 
se izkoriπËa. Varuhinjo Ëlovekovih 
pravic dr. Zdenko »ebaπek-Travnik 
poznava na videz, ko se sreËujemo 
v mestu. Je prijetna za pogovor, 
sva pa vesela, da se nama πe ni bilo 
potrebno obrniti nanjo. VËasih je 
bilo glede Ëlovekovih pravic veliko 
boljπe. Danes najbolj nastradajo na-
vadni delavci. Otroci imajo Ëisto 
preveË pravic, starπi jih ne znajo 
veË tako vzgajati, kot so nas ali 
mi svoje otroke. Predvsem mladina 

Ob svetovnem dnevu Ëlovekovih pravic

»LOVEKOVE PRAVICE SE 
VEDNO MANJ UPO©TEVAJO

nima veË delovnih navad, zato vse 
propada.

Mira: Tako v Kamniku kot v 
Sloveniji je trenutno najslabπe oko-
li pravic zaposlenih. Vedno bolj se 
jim kratijo pravice in ti ljudje res 
ne vedo, kam in na koga se naj 
obrnejo. Delavci oziroma niæji sloj 
je popolnoma nezaπËiten. »e samo 
pomislim na delavce SCT-ja. Ko jih 
gledaπ in posluπaπ, imaπ obËutek, da 
si popolnoma nemoËen. VeË mese-
cev je bilo vsem vse znano, pa ni 
nihËe naredil niËesar. In takih pri-
merov je ogromno. Tudi kamniπki 
KIK, kjer se delavcem dolgo Ëasa 
ni plaËevalo prispevkov. Tukaj so 
ljudje res brez pravic. VeË kapitala 
imaπ, veË imaπ pravic in obratno. 
Za nekatere je boljπe, za veliko 
veËino pa slabπe kot nekdaj. Upo-
kojenci æivijo slabπe, za mladino ni 
nobenega dela.

Sonja: Kot invalidna oseba se 
pogosto poËutim prikrajπana, saj 
je moj vsakdanjik zelo oteæen in 
v nekem smislu so mi kratene Ëlo-
vekove pravice. Denimo arhitek-

tonske ovire. Ne morem sama na 
poπto ali banko. Na Glavnem trgu 
sedim pred banko in Ëakam, da 
mi nekdo odpre vhodna vrata. Za 
veËino ljudi to ne predstavlja no-
bene ovire, zame pa je to ogromna 
ovira v æivljenju. VËasih se poËu-
tim prav nizkotno. Sem razmiπljala, 
da bi se s tako teæavo obrnila na 
varuhinjo, a to je le telefonski klic, 
ki ne bi dosegel veliko. Prevoz v 

Ljubljano mi spet predstavlja teæa-
vo. Avtobus z dvigalom za invalid-
ni voziËek je vozil iz Kamnika v 
Ljubljano le kratek Ëas. Stanje gle-
de Ëlovekovih pravic v Sloveniji se 
zagotovo ne izboljπuje, nasprotno, 
pravic imamo vedno manj. Vedno 
manj se gleda na ljudi, vËasih se 
zgrozim, ko vidim kakπne reveæe 
premoremo v Sloveniji. Brez dela 
in brez sluæbe. Grozno in æalostno. 
Tega nekoË ni bilo.

Janja: »e bi 
imela kakπne 
teæave v æivlje-
nju, bi se naj-
prej obrnila na 
svojo mamo, 
ne na varuhi-
njo Ëlovekovih 
pravic. Nikoli 
se nisem po-
glabljala v delo varuha oziroma na 
sploπno v Ëlovekove pravice, saj, 
hvala bogu, nikoli nisem imela ta-
kπnih teæav, da bi se morala obrniti 
na uradno osebo. Pomembno pa je, 
da obstajajo institucije in uradne 
osebe, kamor se ljudje lahko obr-
nejo, Ëe nimajo pomoËi v oæji in 
πirπi druæini. 

Miros lav : 
Mislim, da se 
tako v Sloveni-
ji kot na vsem 
svetu Ëlove-
kovih pravic 
ne upoπteva 
dovolj. Dokler 
bo s t a  po l i -
tika in denar 
vladar sveta, tega ne bo. Mislim, 
da se tudi varuhi, tako bivπi kot 
sedanja, ne zavzemajo zadosti. Ali 
je to osebna stvar ali so podvræeni 
politiki, ne vem. Dokler korenito 
ne spremenimo miπljenja vsi ljud-
je, bo moËnejπi zatiral πibkejπega. 
Dandanes je najbolj na udaru 
glede Ëlovekovih pravic zagotovo 
delavski razred. Vse je odvisno od 
gospodarstva. Eni so na boljπem, 
drugi na slabπem in tako je tudi 
s Ëlovekovimi pravicami. Tako bo, 
dokler se doloËenih stvari ne bo 
sankcioniralo. 

po ulicah Kamnika je spraπevala  
BOJANA KLEMENC
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Ne bomo dovolili, da bi bremena krize nosili 
predvsem upokojenci, delavci, kmetje, 

obrtniki in mladi. Zahtevali bomo vrnitev 
nezakonito pridobljenega premoženja, 

pravno in socialno pravično državo!
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Vpiπite πtevilke v prazna polja tako, da bodo v vsaki vrstici in vsakem 
stolpcu, ter v vsakem od devetih kvadratov vse πtevilke od 1 do 9.

Za bister um - SUDOKU

1 6 4
8 3 7
4 8 3 7

5
3 2

1 7 9
1 2 9 8 4
4 6
9 4 3

socialno
liberalniwww.makslavrinc.si
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Maks Lavrinc

Spoštovani,
v kandidaturo za poslanca Državnega zbora RS na listi stranke 
SLS se podajam s ciljem, da se v parlamentu poleg uresničevanja 
programa stranke posebej zavzemam za reševanje lokalne 
problematike na območju občin Kamnik in Komenda.  

Iskanje priložnosti in ustvarjanje pogojev za zaposlovanje, 
samooskrba, razvijanje tržnih poti za lokalne pridelovalce, 
pomoč kmetom in podjetnikom pri prijavah na razpise, 
spodbujanje javno-zasebnih partnerstev in razvoj lokalnega 
podjetništa ter ureditev prometne infrastrukture so ključni 
poudarki mojega programa. 

Državni zbor RS je prostor, kjer se sprejemajo odločitve, 
ki se dotikajo vsakogar od nas. Država, to smo mi vsi! 

Ker skupaj zmoremo več, verjamem, da lahko kot vaš predstavnik 
zastopam interese nas vseh. Naša pravica je, da nam odločitve 
v politiki življenje olajšajo, ne pa zapletajo.

V svojem življenju nikoli nisem obljubljal, česar nisem mogel 
izpolniti. Verjamem, da lahko kot poslanec v Državnem zboru RS 
naredim še več za uresničevanje vrednot in zagotavljanje varnosti, 
zaupanja in sodelovanja, za katere se zavzemam že vse svoje 
življenje. Le tako lahko ostajam zvest sebi, svoji družini in vam.

Zahvaljujem se vam za zaupanje!  
S spoštovanjem, 

Peter Svetina
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Volilni okraj Kamnik – Komenda
www.petersvetina.si

SLS RADOVANA ŽERJAVA
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V soboto, 19. novembra 2011, 
je med 9. in 15. uro v ©olskem 
centru Rudolfa Maistra v Kam-
niku potekal veËji del simpozija 
Perovo ∑ v prostoru in Ëasu. Po pri-
srËnem nastopu in glasbeno iz-
bruπenih srednjeveπkih akordih, 
s katerimi so iztek praznovanja 
770-letnice prve omembe Perove-
ga pospremili Ëlani Ansambla za 
staro glasbo Glasbenega ateljeja 
Carl Orff pod vodstvom Bernar-
de Rakar, po pozdravu direktor-
ja ©CRM ©emsa MujanoviÊa in 
po sveËanem nagovoru Janeza 
MajcenoviËa so prisotni prisluh-
nili predavanjem in se vkljuËili 
v razprave. O Perovem pri Gro-
supljem je spregovoril Marjan 
BoπtjanËiË, spomine na Perovo in 
nekaj drznih misli o morebitnem 
izvoru imena Perovo je razvil 
Niko Sadnikar, z zgodovinsko 
podkrepljenimi viri in izjemnim 

Spominsko ploπËo sadjarju Francetu Lombergarju sta odkrila Janez 
MajcenoviË in Katja Trotoπek.

S perovskega simpozija v ©CRM Kamnik.

Perovo ∑  
v prostoru 
in Ëasu
(danes pogovor, 
jutri razmislek, 
pojutriπnjem nov korak 
od korenin k sebi  
in drug k drugemu)

Izvorni pomen besede simpozij 
(lat. symposium, iz gr.symposion), 
sestavljene iz predpone sim- (s 
oz. z) in osnove -posion (piti), je 
skupno popivanje. V stari GrËiji 
je simpozij predstavljal pojedino, 
ki so jo poæivljali poglobljeni go-
vori in pogovori o Ëem pomemb-
nejπem, recitiranje pivskih pesmi, 
plesi in igranje na flavto. Z besedo 
simpozij se danes poimenuje zbo-
rovanje, na katerem strokovnjaki 
razpravljajo in se posvetujejo o 
doloËeni temi, izvorne dejavnosti 
simpozija pa so (razen morebiti 
flavte) pomaknjene v neuradni 
del programa. 

pristopom pa je posluπalce oËa-
ral Oæbej Vresnik. Etimoloπko in 
jezikovno je k Perovemu pristo-
pila Ivanka UËakar, o Korenovi 
domaËiji je spregovorila Teja 
HlaËer, Mlinarjevo hiπo pa je 
predstavila Marjeta Humar. Pred-
stavitev Franceta Lombergarja, ki 
sta jo pripravila Katja Trotoπek 
in Janez MajcenoviË, je bila æe 
uvod v odkritje spominske plo-
πËe na rojstni hiπi tega zname-
nitega sadjarja in drevesniËarja. 
Program simpozija, katerega po-
budnica in vodja organizacijskega 
odbora je bila Marta Zabret, je 
povezovala Marjeta Humar. 

Odziv posluπalcev in zanos 
predavateljev sta visoko presegla 
obiËajno pozornost in povpreËni 
pristop ob podobnih priloæostih. 
Predavatelj Oæbej Vresnik je v 
svojem pismu æe zveËer po sim-
poziju zapisal takole: ≈/.../ For-
malno sem pristal, da sodelujem 
na vaπem simpoziju, to je pa bilo 
tudi vse. Pri vsej zadevi ste me 
prevzeli predvsem Vi! ©e danes 
na simpoziju sem si mislil, poglej 
vse te ljudi; krajevna skupnost, 

pa poËne takπne stvari! V mojih 
oËeh je to obËudovanja vredno! 
To, da ste takπni samosvoji in se 
zavedate, kaj hoËete, mi je zelo 
simpatiËno!« 

Po soglasno pohvaljenem pre-
prostem kosilu v jedilnici ©CRM 
se je preπerno perovsko vzduπ-
je preselilo na Spodnje Perovo, 
na Groπanovo (Lombergarjevo) 
kmetijo. Kar naj bi bilo pre-
prosto, skorajda vaπko slavje, je 
organizatorjem æe ob pogledu na 
prispele povabljence zadrgnilo 
cmok v grlu. A se je kljub temu 
vse odvilo v sveËano-sproπËenem 
duhu, ki je vse prisotne ne glede 
na njihov stan, poreklo in vzgibe 
za prihod za uro ali dve povezal 
v eno samo perovsko druæino. 

Tomaæ Plahutnik je æe s pr-
vimi zvoki svojih citer, postav-
ljenih na nekdanje dvoriπËe 
Groπanove kmetije (ki ga zdaj 
razdvaja Kovinarska cesta), nev-
siljivo utiπal glasen klepet desetin 
obiskovalcev. Janez MajcenoviË 
je spregovoril nekaj besed o 
vzroku in namenu za perovski 
dogodek tega dne; s Katjo Tro-

toπek, eno od pobudnic perov-
skega preroda v zadnjih letih, sta 
nato odkrila spominsko ploπËo 
sadjarju Francetu Lombergarju. 
Prisotne je kratko, iskreno in v 
duhu dejavnosti Franceta Lom-
bergarja nagovoril Ciril Smrkolj, 
predsednik Kmetijsko gozdarske 
zbornice Slovenije. Vse zbrane 
ob Groπanovem toplarju, med 
njimi oba kamniπka podæupana 
Julijano Bizjak Mlakar in Rober-
ta Kokotca ter svojega æupanske-
ga predhodnika Antona Toneta 
Smolnikarja, je nagovoril Marjan 
©arec, æupan ObËine Kamnik. 
Kamniπka obËina se je z odkrit-
jem spominske ploπËe Francetu 
Lombergarju pridruæila dolgolet-
nemu spoπtljivemu odnosu πtajer-
ske prestolnice do tega velikega 
moæa slovenskega drevesniËarstva 
in sadjarstva. In zatem, ko sta 
Janez MajcenoviË in Marta Za-
bret svojo vlogo soorganizatorjev 
simpozija nadgradila πe s petjem 
ob Tomaæevih citrah, je bilo 
mogoËe storiti le πe eno: stopiti 
do velikega rastlinjaka, ki ga je 
sedanji Groπan Joæe Lombergar 

za ta veËer preuredil v toplo, 
svetlo in ljubeznivo zavetje in 
omogoËil simpozij v skoraj pr-
votnem pomenu besede ∑ le da 
so namesto flavte ob (kuhanem) 
vinu zazvenele citre, plesali pa 
so kar vsi, in to predvsem okrog 
bogato obloæene mize, ki jo je 
na ta veËer brezhibno nadome-
stil ... prazniËno pogrnjen Gro-
πanov voz. 

Vzduπje tega dne lahko zaokro-
æi le misel Janeza Lombergarja, 
sina pokojnega Franceta Lomber-
garja: ≈In res je bil dober dan! Pa 
ne samo zelo dober, bil je tudi 

∑ lep in poln Ëudovitega naboja, 
ki me je vsega prevzel. Koliko 
zanimivih zgodb, obËutij in misli 
je bilo v ljudeh, koliko prevzema-
joËega odnosa do zgodb, ki so jih 
pripovedovali, koliko dragocenih 
æivljenjskih izkuπenj in modrosti 
v starejπih in koliko ælahtne rado-
vednosti in raziskovalne vneme v 
mlajπih. In zgodbe iz davnine in 
spomini na vËeraj so se prepletli 
z danes v jutri. Ja, tega dne se 
je v Kamniku in na Perovem na 
zelo ælahten in poln naËin ∑ od-
vijalo æivljenje ...«  

Marta Zabret, Katja Trotoπek
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misel, naj vedno moli k svojemu 
angelu varuhu. Molitev bo ljudi 
gotovo πe bolj obvarovala pred 
hudobcem!«

Tako so πe pred veËerom nabra-
li svoje πibe, sveti Miklavæ pa je iz 
veËerne zarje tkal rdeËe trakove.

Z ljubeznijo je gledal na zemljo 
in si zaæelel:

≈Da bi bile vse πibe samo dobre 
πibe ∑

da bi bili vsi ljudje samo dobri 
ljudje .«

napisala  
MAJDA STRA©EK JANU©

izbor MILAN WINDSCHNURER

Tisto leto je bil sveti Miklavæ ne-
kako æalosten. Ni mogel razumeti, 
zakaj so nekateri otroci tako na-
gajivi. ≈MogoËe pa bi jih bilo treba 
kdaj s πibo, vËasih je to pomagalo. 
Tako malo za strah bi jim k darilu 
dodali πe πibo,« je razmiπljal Mikla-
væ in hitro poklical svoje tri ange-
lËke. Tiho jim je razloæil svoj naËrt, 
da ne bi sliπali parklji, a mali hudo-
bec je prisluπkoval skrit za zaveso, 
kako je dobri moæ naroËil angelË-
kom: ≈Priskrbite mi primerne πibe, 
da jih nesemo otrokom. Kmalu bo 
naπ praznik, zato pohitite in pazite, 
da vas parklji ne bodo zasledovali!« 
AngelËki so bili prav veseli, da so 
lahko πli na pot. V svojem veselju 
niso opazili hudobcev, ki so jim 
skrivaj sledili.

Prvi angelËek, ki so ga klicali 
KodravËek, si je izbral leskovje ob 
robu gozda. Na travniku ob gozdu 
so se igrali otroci s psiËkom. In 
medtem ko je angelËek rezal πibe, 
je hudobec naπËuval otroke druge-
ga proti drugemu in kmalu so se 
stepli. Utrgali so si πibe in z njimi 
pretepli tudi niË krivega psiËka.

KodravËek je kmalu zasliπal kri-
Ëanje in cviljenje, pohitel je iz goz-
da in komaj pomiril otroke, nesre-
Ëni kuæa pa je æe pobegnil. Za svo-

jim 
h r b -

t o m  j e 
angelËek zasli-

πal hudoben smeh 
in takoj je vedel, da je 

imel hudobec prste vmes. Ko je 
videl πibe v otroπkih rokah, je na 
svoje kar pozabil, pobral je njiho-
ve in pohitel k Miklavæu.

Drugi angelËek, ki ga je Mikla-
væ klical KuπtravËek, je ob nekem 
potoËku opazil primerne mlade 
breze. ≈Te πibe bi bile prav pri-
pravne,« si je govoril in ni opazil, 
kako mu je sledil hudobec. Takrat 
je kmet pripeljal k potoku konja, 
da bi se napil vode. Hudobec je 
to takoj izkoristil, potisnil kmetu 
v roke πibo in ga skrivaj naπËuval, 
naj udari konja. In res ∑ kmalu je 
kmet zaËel pretepati konja in ga 
nagnal iz vode. 

KuπtravËek je to videl in æalo-
sten odvrgel nabrane πibe ter gle-
dal jeznega moæa; za grmovjem pa 
je zagledal hudobca, ki se mu je 
smejal. AngelËek je kmeta umiril, 
mu vzel πibo in se z njo vrnil k 

Miklavæu.
Najmlajπi angelËek »opko je 

dobil ime po svojem Ëopku vrh 
glave. Rad je imel ljudi, zato se je 
napotil v vas. Ob ribniku so rasle 
primerne πibe in veselo se je lotil 
rezanja. Hudobec, ki mu je sledil, 
pa se je s πibo v roki tiho splazil 
v najbliæjo hiπo in kmalu se je z 
nje zasliπal otroπki jok.

»opko je spustil narezane πibe 
in bræ stekel k hiπi. Skozi okno 
je videl, kako oËe pretepa sina. 
Ko je uspel pomiriti oËeta in mu 
je vzel πibo, je pod klopjo zagle-
dal hudobca, ki mu je kazal osle. 
Pregnal ga je in z nesreËno πibo 
pohitel k Miklavæu.

Tako so se trije angelËki kmalu 
zbrali in vsak je povedal svetemu 
Miklavæu svojo æalostno zgodbo. 
Pokazali so mu nesreËne πibe, 
s katerimi so ljudje delali hudo. 
Ko so vse povedali, so ga vsi tri-
je prosili: ≈Nikar ne dajmo πib 
otrokom, saj je æe preveË pre-
tepanja!«

Miklavæ je razmiπljal in se æa-
losten jezil na hudobce: ≈Ta hu-
dobec pa lahko res hitro zapelje 

ljudi ... »isto jih zmeπa in samih 
neumnosti jih uËi! Da v svoji jezi 
sami veË ne vedo, kaj delajo.«

≈In ker postanejo hudobni odra-
sli, so poredni tudi otroci,« je æa-
lostno pripomnil KodravËek. 

KuπtravËek pa je modro pomis-
lil: ≈Pa otroci tega niso sami kri-
vi. Joj, ko bi jih mi lahko nauËili, 
kako lepo je, Ëe so dobri!«

Takrat se je Miklavæ spomnil: 
≈Seveda, dobrote jih moramo uËi-
ti ∑ otroke in odrasle. Kaj Ëe bi 
otrokom vseeno podarili πibe ∑ 
samo ne navadnih, ampak takπne 
z rdeËo pentljo!«

≈Z rdeËo pentljo, ja, z rdeËim 
trakcem, to bi bilo lepo!« se je 
razveselil »opko.

≈Pa πe zlato bi jih lahko po-
barvali, da bi bile Miklavæeve πibe 
nekaj posebnega,« je navduπeno 
dodal KodravËek.

KuπtravËek pa je πe predlagal: 
≈Ali pa bi jih pobarvali srebrno, 
tudi takπne bi bile lepe.«

Naenkrat pa so se angelËki 
zresnili, saj so πe vedno mislili na 
pretepanje in na hudobca, ki je 
zapeljal ljudi. Skoraj v en glas so 

Miklavæ, ta dobri stari moæ, kma-
lu bo vzel na rame koπ. Obdaril bo 
male in velike ter vse pridne otro-
ke. V spremstvu ljubkih angelov 
in strahu vzbujajoËih parkeljnov 
bo sveti Miklavæ priËaral nasmehe 
na otroπke obraze, pa tudi na tiste 
bolj velike. 

Barbara: Seveda se æe veselim 
svetega Miklavæa. Prihaja drugi 
teden. Ponavadi mu napiπem pis-

mo, letos ga πe nisem, sem mu 
pa æe priπepnila, kaj si æelim. Ker 
sem pridna, mi vsako leto izpolni 
æelje.

Daπa: Vsako leto komaj Ëakam, 
da pride Miklavæ. Mami zveËer pri-
pravi potico ali piπkote, skupaj na-
piπemo pismo, ga oddamo na okno 

Prihajajo trije dobri moæje, kot prvi sveti Miklavæ 
in gremo spat. Zjutraj so darila na 
mizi. Veselo jih odpiram in se ob 
tem zabavam. Letos si æelim radio 
z mp3. Upam, da me bo usliπal, saj 
ne dobim vedno vsega, kar si æelim. 
Miklavæ in BoæiËek pa mi prineseta 
darila tudi pri babicah. Vseh se zelo 
razveselim. Parkeljnov se ne bojim 
veË, z bratcem pa gremo k Dedku 
Mrazu v vrtec.

Elvira z Najo: Sem varuπka Naje. 
Doma ne praznujemo veË svetega 
Miklavæa, saj je bilo poËasi vsega 
preveË in smo se odloËili, da se ob-
darujemo le πe za novo leto. Najo 
pa razveseli tako Miklavæ kot Bo-

æiËek z igraËami. Tako majhni so 
vedno veseli in sreËni, ko prejmejo 
darilo. Tudi sama se πe vedno raz-
veselim darila, tako kot sem se v 
mladosti, ko mi jih je πe nosil Mi-
klavæ. 

Brigita in Sebastjan:  Miklavæ 
je sedaj æe drugo leto zame nekaj 
posebnega, Ëeprav se moj mali 
tega πe ne zaveda. Miklavæevanje 
je lep praznik, zato ohranjam tra-
dicijo iz moje mladosti. Ko gle-
dava s Sebastjanom v nebo in se 

pogovarjava, mu 
povem, da Mikla-
væ peËe piπkote, 
tako kot je meni 
to pripovedovala 
babica in starπi. 
V naπi druæini je 
v ospredju Mi-
klavæ, BoæiËek in 
Dedek Mraz pri-
neseta le majh-
no pozornost . 
Moji spomini na 
Miklavæevanje 
so prelepi. Æivela 
sem na vasi, kjer 
se je ta tradicija 
b o l j  o h r a n j a -
la kot v mestu. 
Kako je danes, 
ne vem, saj æe nekaj let æivim v 
mestu. Starπi so vedno naroËili 
parkeljnom, da so nas priπli straπit 
veËer pred Miklavæom. Pri babi-
ci v stari hiπi so bila πe polkna z 
luknjico, skozi katero je pogledal 
krempeljËek. In nas ustraπil. Tega 

Miklavæevanje
v petek, 2. decembra:
v ob 19. uri na Vranji PeËi, v cerkvi 

v soboto, 3. decembra:
v ob 16. uri v ©pitaliËu, v dvorani KS 
v ob 17.30 v Motniku, v Kulturnem domu

v nedeljo, 4. decembra:
v ob 16.30 v Zgornjem Tuhinju, v cerkvi
v ob 17.30 v Kamniku, za kavarno Veronika in na poboËju Malega 

gradu z igrico ≈Nebeπki raËunalnik« ter sprevod do Glavnega 
trga

v ob 18. uri v ©martnem, v dvorani Kulturnega doma 

v ponedeljek, 5. decembra:
v ob 16. uri v Kamniku, v æupnijski cerkvi na ©utni
v ob 17. uri v Stranjah, pred kapelo
v ob 17. uri na Selih, v Marijinem domu 
v ob 18. uri v Mekinjah, v Domu z Miklavæevo igrico ≈Kdo bo 

zmagal« - prijave do 4.12. v æupniπËu v Nevljah in v trgovini 
≈Malina« v Mekinjah, Cesta dr. T. Zajca 19 - (tel. 831 77 26)

v ob 18. uri v ©marci, v Kulturnem domu ∑ sprejem daril v æupni-
πËu ali 1 uro predprireditvijo v Kulturnem domu

v ob 18. uri v Tunjicah, v cerkvi 

O prijavah in podrobnostih bodo starπi obveπËeni tudi na krajevno 
obiËajen naËin, preko æupnijskih oznanil oz. vabil in plakatov. VeË 
informacij na 839 17 16.

Odbor za oæivljanje starih obiËajev

Dragi otroci!
V nedeljo, 4. decembra, vas ob 17.30 z vaπimi 
starπi prisrËno vabimo v Kamnik, kjer se bo 
na poboËju Malega gradu ustavil Miklavæ  

s svojim spremstvom.
VeËer bodo polepπali otroci z igro o raËunalniku, angeli  

s plesom in petjem ter parklji. Na koncu bo zbrane nagovoril 
in obdaril Miklavæ.

Kulturno druπtvo dr. Franceta Steleta

vpraπali: ≈Kako pa bodo ljudje ve-
deli, da s to πibo ne smejo tepsti 
∑ da so te πibe le za strah pred 
hudobijo?«

Miklavæ jih je potolaæil: ≈Naπe 
πibe bodo nekaj posebnega ∑ imele 
bodo rdeËe pentlje ∑ in vsaka bo 
blagoslovljena. Zato jih tudi hudo-
bec ne bo mogel potisniti nikomur 
v roke in ga skrivaj naπËuvati pro-
ti drugim.«

Sveti Miklavæ je pomiril svoje 
angelËke, saj so dobro vedeli, da 
se hudobec boji blagoslova. Zato 
bodo te πibe preganjale hudobijo 
in se bo ob njih vsak spomnil, da 
nikogar ne smemo tepsti.

KodravËek, KuπtravËek in 
»opko so zadovoljni vzkliknili: 
≈Potem pa jim bomo rekli Miklav-
æeve dobre πibe!«

In sedaj so res pohiteli, da 
naberejo dovolj πib, saj je bilo 
do miklavæevega le πe nekaj dni. 
Pred odhodom jim je Miklavæ 
πe naroËil, naj z znamenjem 
kriæa preæenejo vsakega hudob-
ca. Posebej jim je πe priporoËil: 
≈Vsakemu, ki ga sreËate, otroku 
ali odraslemu, skrivaj priπepnite 

Miklavæeve dobre πibe

Lucija, Zala, Neæa, Zala, Iza: Vsem nam prinese darila sveti Miklavæ, pa 
tudi Dedek Mraz in BoæiËek. Vseh daril smo zelo vesele in mislimo, da jih 
nikoli ni preveË. Ker smo zelo pridne, nam prinesejo vsi trije striËki darila 
pri starπih in starih starπih. Da Miklavæ ve, kaj æelimo, mu napiπemo æelje 
na listek ali mu nariπemo. Letos smo nekatere æe oddale pismo in sedaj 
Ëakamo. Ponavadi nam vedno prinese tisto, kar si æelimo. Vsako leto gre-
mo tudi na Miklavæevanje v mesto, ki nam je zelo vπeË.

ne bom nikoli pozabila. Potem 
smo skupaj s staro mamo hitro 
molili, da bi odgnali parkeljne od 
hiπe. VËasih obæalujem, da v me-
stu ni tako doæiveto, kot je bilo v 
moji mladosti.

BOJANA KLEMENC
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Minulo nedeljo, prvo od πti-
rih adventnih nedelj, smo na 
adventnih venËkih priægali prvo 
sveËo, ki naznanja tudi priËako-
vanje enega najveËjih krπËan-
skih praznikov - boæiËa. »as 
notranje in zunanje priprave 
se je zaËel æe po sv. Martinu. 
Sledil je dan sv. Barbare, ko po 
starem obiËaju nareæemo Ëe-
πpljevih ali Ëeπnjevih vejic, za-
dnje Ëase tudi forzicije, ki na 
boæiË lepo zacvetijo. V plitve 
posodice posejemo mlado æito; 
ko ozeleni, posodice obiËajno 
postavljamo k jaslicam.

Mlado cvetje, zelene vejice 
in mlado æito so simboli pre-
bujanja novega æivljenja, kar 
povezujemo s Kristusovim roj-
stvom. Advent izhaja iz latinske 
besede ≈adventus« in pomeni 
prihod, torej Ëas, ko se krist-
jani pripravljajo na Kristusovo 

Adventni venËki 
naznanjajo boæiËni Ëas 

rojstvo. To traja πtiri tedne, kar 
pomeni πtiri obdobja zgodovine 
iz stare zaveze. Naπe domove v 
tem Ëasu krasijo adventni venË-
ki, kar pri nas ni povsem nov 
obiËaj.

VenËek je spleten iz smreËja 
ali kakπnega drugega zelenja ali 
materiala, ki nam vzbudi æeljo 
po izvirnem oblikovanju. Na 
venËek pritrdimo πtiri modre 
ali bele sveËe, marsikje tudi vi-
joliËne, in ga polepπamo z vijo-
liËnimi pentljami. Vsaka sveËa 
pomeni teden pred boæiËem; 
vsako nedeljo priægemo po eno, 
kar v krπËanstvu ponazarja, da 
je Kristus luË sveta. Celoten ad-
ventni okras je v svojih oblikah 
simbol veËnosti in popolnosti.

V Budnarjevi muzejski hiπi 
v Zg. PalovËah nad Kamnikom 
so Ëlani TuristiËnega druπtva 
Kamn’k teden dni pred prvo 

adventno nedeljo, 20. novem-
bra, pripravili prikaz izdelova-
nja adventnih venËkov, ki sta 
jo vodila Sabina ©egula in Peter 
RibiË.

Pridne roke so 
pri svojem delu 
uporabile prak-
tiËno vse, kar je 
bilo v tem Ëasu v 
naravi zelenega. 
Puπpan je bil ko-
nec novembra πe 
vedno zelo lepo 
z e l e n ,  n a b r a l i 
so brπljan, veje 
smreke, bora in 
ciprese. Za okras 
teh znanilcev bo-
æiËa so uporabili 
πe πipkove plodo-
ve, posuπene cve-
tove hortenzije, 
prazne polæje hi-
πice, kostanj, dele 
storæev, cimetove 

palËke in πe kaj nena-
vadnega bi se naπlo.

Peter RibiË, diplo-
mirani agronom, je 
povedal mnogo za-
nimivega o adventnih 
venËkih. ≈Za osnovo 
adventnega venË ka 
uporab imo vrbove 
veje ali srobot, lahko 
pa je to umeten mate-
rial, na primer vrtnar-
ska goba ali celo pla-
stika. Za navijanje, to 
je za izdelavo venca, 
uporabimo smrekove 
ali jelkove veje, tiso, 
cipreso ali celo mah. 
Za ta del adventnega 
venËka ponavadi ne 
uporabljamo umetnih 
materialov, saj nekako 
ne sodijo nanj. Zadnje 
Ëase je v vrtnarski 

oziroma cvetliËarski stroki mo-
derno in zelo priljubljeno vse, 
kar najdemo v naravi. Tistim, 
ki se bodo sami lotili izdelave 
adventnega venËka, odsvetujem 
uporabo umetnih materialov, na 
primer kakπne plastiËne pentlje 
in podobno. »e se v tej pozni 
jeseni odpravimo na sprehod 
po gozdu, bomo naπli veliko 
zanimivih in primernih stvari, 
ki jih bomo s pridom uporabili 
pri izdelavi venËka. Domiπljija 
naj najde svojo pot.«

Kaj pa sveËe? ≈Barva sveË naj 
bi bila praviloma vijoliËna, ven-
dar v zadnjem Ëasu izbiramo 
barve, ki so nam najbolj pri 
srcu, ali pa so nekako skladne 
z barvami okrasja in zelenja,« 
je sklenil Peter RibiË.

V Budnarjevi domaËiji je bilo 
na to megleno nedeljo zopet 
prijazno vzduπje, ki obiskovalce 
vabi na prihodnje delavnice v 
prazniËnem decembru.

Prazniki nezadræno hitro prihajajo in marsikje so nas æe v 
zaËetku novembra okraπene izloæbe in trgovine spomnile na pri-
hajajoËi prazniËni Ëas. Nekaterim se to zdi kar nekako prekmalu, 
spet drugi so veseli, da prazniËno vzduπje Ëim dlje traja. 

V Mercator centru Kamnik so bili petkovi novembrski popoldne-
vi æivahni, namenjeni ustvarjanju unikatnih prazniËnih okraskov. 
Ob pomoËi in nasvetih Tanje Rener so se zavzeto in ustvarjalno 
lotili dela tako otroci kot starπi (fotografija je posneta minuli pet-
ek), izpod spretnih prstov so nastajali lepi in domiselni okraski 
za njihov dom ali Lumpijevo boæiËno drevo v Mercatorju. Vsi 
so bili navduπeni, da lahko tudi s povsem enostavno izdelavo 
in materiali, ki jih imamo vsepovsod doma, naredimo Ëudovite 
okraske. 

V Mercator centru Kamnik pa se æe pripravljajo tudi na prazno-
vanje okroglega jubileja. Æe deset let je, kar je Kamnik dobil prvo 
veËje nakupovalno srediπËe, ki je postalo tudi prostor prijetnih 
kulturnih, glasbenih in druæabnih dogodkov za vse generacije. 
Kupcem in obiskovalcem tudi tokrat pripravljajo kar nekaj pre-
seneËenj. Vodja centra Joæica Rupar nam je zaupala, da se bomo 
na prazniËno soboto, 10. decembra, æe za zajtrk lahko posladkali 
s palaËinkami, pozneje pa seveda tudi z rojstnodnevno torto, 
Skozi ves dan se obeta prava zabava, dopoldan s skupino Mambo 
Kings in popoldan s triom Mercator, otroπko prireditvijo RibiË 
Pepe, nagradnimi igrami in kulinariËnimi dobrotami. 

SA©A MEJA»

Æe diπi po praznikih 

Na Budnarjevo domaËijo se 
je v nedeljo, 27. novembra, usul 
pravljiËni prah, ki ga je s sloven-
skimi ljudskimi pripovedmi pri-
Ëarala Irena Cerar.

Irena Cerar je avtorica dveh 
druæinskih izletniπkih vodnikov — 
PravljiËne poti Slovenije in Prav-
ljiËne poti v zgodovino. Redno 
sodeluje s knjiænico v Kamniku, 
kjer pripravlja pravljiËne popol-
dneve in poti. Je tudi urednica 
otroπke revije National Geograp-
hic Junior. 

Polna hiπa razigranih in na-
smejanih obiskovalcev se je 
tako potepala po fantastiËnem 
svetu dolgih moæ, se spustila v 
jamo Vilenico k prelepim vilam, 
se navduπevala nad lepotami 
slapa PeriËnik in se spraπevala o 
velikosti πkratovih noæic. Tako 
najmlajπi kot tudi starejπi so bili 
popolnoma prevzeti — pravljice 
so pozorno posluπali, saj so se 

PravljiËno popoldne z Ireno Cerar

bali, da bi jim morda kakπna ma-
lenkost uπla ... Po konËanem pri-
povedovanju so dali lahko tudi 
obiskovalci svoji domiπljiji prosto 
pot, saj je Irena Cerar pripravila 
πe kreativno delavnico. Prav vsi 
so se izkazali s svojo ustvarjal-
no æilico — nastale so vile z roza 
lasmi in zelenimi noski, πkrat-
je s πpiËastimi rdeËimi kapami 
in divji moæje s πe bolj divjimi 
lasmi. Ves material za izdelavo 
unikatnih figuric je priskrbela 
Irena Cerar sama — nabirala ga 
je po okoliπkih gozdovih, med-
tem ko je oprezala za Ëudeænimi 

Kamnik - Duplica,Groharjeva 1, tel.: 01/831 46 98

Odprto 
od 12.00 do 23.00

odprli smo jo 18. januarja

v Mostah 56c pri Komendi, tel.: 01/834 34 70
www.restavracija-hongkong.si

KOSILA TUDI V NAŠI RESTAVRACIJI V MOSTAH
vsak dan med tednom od 12. do 16. ure.
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V DECEMBRU NAŠE GOSTE RAZVESELIMO S PRAV 

POSEBNIM SLIKOVNIM KOLEDARJEM!
Želimo lep božič ter srečno in zadovoljno leto 2012!

Še vedno najboljša kitajska restavracija v Sloveniji!

Odprto od 12.00 do 23.00

bitji, da bi tako lahko posluπal-
ce oËarala s πe kakπno magiËno 
zgodbo.

Po tednu, zavitem v meglo, 
so Budnarjevo hiπo konËno spet 
greli sonËni æarki, zakurjena kru-
πna peË in Ëaj iz meπanice zeliπË 
pa sta pridala svojo noto k ob-
Ëutku domaËnosti.

Urπka Ozimek
TD Kamn‘k
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Iz Kotlovnice

Urπina plesna pot se je pri-
Ëela pri 5. letih, dve leti je na-
menila standardnim in latinsko 
ameriπkim plesom, pri 9. letih 
pa jo je pripeljala v plesno πolo 
Ritem planet in k hip hopu. Od 
14. leta pleπe v Plesni πoli Urπka 
v Ljubljani, kjer preæivi veliko 

Novembrski program v Kotlovnici ni pustil na cedilu πe tako zahtevne-
ga obËinstva. V zaËetku meseca smo preko fotografij obiskali Ukrajino, 
Belorusijo in Novo Fundlandijo. Mojstri tehnike so izvedli delavnico osnov 
avdio tehnike ter video montaæe, od kamniπkih breakerjev pa ste se imeli 
priloænost nauËiti nekaj osnovnih gibov break dancea. Kot vedno je bilo 
tudi na glasbeni sceni pestro, saj smo gostili kar πest glasbenih skupin.

Na mednarodnem podroËju se lahko pohvalimo, da je naπa mednarod-
na mladinska izmenjava e-Nature, ki smo jo letos poleti izvedli v Kamniπki 
Bistrici, izbrana kot projekt dobre prakse. Projekt smo 1. decembra pred-
stavili v City hotelu na trænici projektov v okviru tradicionalnega sreËanja 
upraviËencev programa Mladi v akciji. Doseæeni rezultati nam vlivajo nov 
zagon in upanje, da bomo v prihodnjem letu imeli moænost izvesti πe veË 
podobnih projektov ter skleniti nova mednarodna partnerstva.

Do konca letoπnje sezone nas Ëaka πe nekaj dogodkov. Decembra bomo 
vstopili v virtualni svet raËunalniπkih igric na Lan Partyju ≈Vratio se (J)edi«. 
Nadaljevali bomo z delavnicami kjer se æe zbirajo prijave na fotografski 
teËaj, ponovno pa se lahko udeleæite tudi break dance delavnice. Seveda 
smo pripravili tudi nekaj glasbe za vse okuse.

Vabljeni v Kotlovnico, kjer se æge...
BT, MC Kotlovnica

Letos mineva 130 let od rojstva umetnice Marije Vere, ki se je 
kot Franciska Xaveria Maria Eppich rodila 22. 11. 1881 v hiπi na 
Glavnem trgu v Kamniku Jakobu in Mariji Eppich, rojeni Legat. Po 
smrti svojih starπev je æivela pri stricu v Lipici in se πolala v Gorici 
ter nato kot uËiteljica tri leta pouËevala v Pliskavici in ©tanjelu 
na Krasu. V vsem tem Ëasu je pogosto zahajala v gledaliπËe, opero 
in Ëitalnico in bila trdno odloËena postati igralka. Tako je pri 23 
letih odpotovala na Dunaj in si priborila prostor na eni najboljπih 
gledaliπkih πol v Srednji Evropi in æe po prvem letu πolanja so jo 
gledaliπki kritiki ocenili kot enega najveËjih talentov.

Kot prva slovenska akademsko izobraæena gledaliπka igralka si je 
nadela umetniπko ime Marija Vera, njena umetniπka pot pa jo je 
vodila po πtevilnih evropskih mestih, od Züricha, Mannheima, Ber-
lina, Gdanska, Basla do Beograda in Sarajeva ter se nazadnje ustalila 
v Ljubljani, kjer je poleg svojega dela v Drami na Akademiji za 
igralsko umetnost pouËevala dramsko igro in umetniπko besedo.

Na gledaliπkih deskah je ustvarila πtevilne nepozabne tragiËne 
vloge, zadnja med njimi je bila Mati v Cankarjevih Hlapcih decem-
bra 1953. Za svoje umetniπke stvaritve in uspeπno pedagoπko delo 
je leta 1951 prejela Preπernovo nagrado. Svojo æivljenjsko pot je 
sklenila 12. 1. 1954; pokopana je na ljubljanskih Æalah.

UËenci in delavci O© Marije Vere smo ponosni, da πola nosi ime 
po naπi rojakinji, veliki slovenski umetnici. Zato smo v preteklem 
tednu, ko smo se spominjali njenega rojstva, na πoli pripravili Verin 

festival, v okviru katerega so potekale πtevilne delavnice s kulturno-
umetniπkega podroËja, med drugimi Pojdimo po rimo - kovanje rim 
s pesnikom Uroπem Voπnjakom; Na odrskih deskah - dramska delav-
nica po performativni AV-metodi; Moj deænik je lahko balon - delav-
nica improvizacije; To niso ËeËkarije (delavnica kaligrafije); Ko lutke 
oæivijo (lutkovna ustvarjalnica); Pod pravljiËnim deænikom (pravljiËna 
ustvarjalnica); mednarodni likovni nateËaj ≈Kdo si?«, uËenci pa so v 
sodelovanju z Domom kulture Kamnik s pomoËjo mentorjev pripra-
vili muzikal Radovana Gobca KresniËek, s katerim so se predstavili 
uËencem πole, starπem in tudi πirπemu obËinstvu. Prireditve sta se 
udeleæila tudi poslanka DZ in kamniπka podæupanja mag. Julijana 
Bizjak Mlakar ter Ëastni obËan Kamnika dr. Niko Sadnikar.

Na slovesnosti, ki je potekala 23. novembra v Domu kulture Kamnik, 
je ravnateljica πole Violeta Vodlan predstavila tudi kratko zgodovino 

ZVESTA HIP HOPU
20-letno Urπo Homar iz RoæiËnega pri Kamniku ples spremlja æe od 

malih nog, ko sta jo starπa vpisala v otroπki plesni teËaj. Brata nista za-
mudila niti enega nastopa in vsi πtirje v njeni druæini so glavni razlog, 
da je, kar je. Mlada, perspektivna plesalka, ki s svojim dolgoletnim 
trudom dosega izjemne πportne doseæke in napreduje na vseh podro-
Ëjih. Predvsem pa pridna in vestna πtudentka 2. letnika fizioterapije na 
Zdravstveni fakulteti v Ljubljani. ©tudiju nameni veliko Ëasa in truda, 
dopoldan obiskuje vaje, popoldan predavanja, potem so tu πe ure in ure 
uËenja. Vse to dela z veseljem, saj, kot sama pravi, le s trdim delom pri-
lezemo do cilja. Ker nas je Urπa s svojo zanimivo osebnostjo navduπila, 
smo se odloËili, da jo predstavimo naπim bralcem. 

Ëasa. Pleπe v Ëlanski tekmovalni 
skupini, ki πteje okoli 25 plesal-
cev. Ostala je zvesta hip hopu, 
za dodatno navduπenje je prav 
gotovo poskrbela njena trener-
ka, priznana koreografinja Azra 
SelimanoviÊ. ≈»e pomislim na prve 
treninge, se spomnim strahu pred 

novo okolico in novimi ljudmi, jeze 
ob nenormalnem potenju in teækih 
kondicijskih treningih, nepopustlji-
vih zahtev trenerke in vËasih tudi 
solz ob kritiziranju in popravljanju 
napak. Ampak zdaj ji lahko reËem le 
hvala, ker me je ogromno nauËila. 
NauËila me je ne samo plesati, am-
pak tudi pozitivno sprejemati kritiko. 
»e ne znaπ sprejeti kritike, ne boπ 
nikoli dober plesalec. Trener te ne 
more spremeniti in trenirati namesto 
tebe, lahko ti le pokaæe kako moraπ 
delati in trenirati, da koreografijo 
odpleπeπ kot on. Vsekakor mi ni æal, 
da sem se odloËila za Azro, ki mi je 
danes poleg trenerke πe zelo dobra 
prijateljica. Enostavno zna z nami«, 
o svojem odnosu s trenerko pri-
poveduje Urπa. 

Urπa se lahko pohvali s πtevil-
nimi dobrimi rezultati na tek-
movanjih, ki pa 
so plod trdega 
dela in celodnev-
nih treningov. S 
skupino so bili 
evropski prvaki s 
formacijo Ghosts 
v Grazu, svetovni 
in evropski prva-
ki s produkcijo 
(skupina, ki πteje 
veË kot 24 plesal-
cev) v Bremnu in 
Grazu, svetovni 
podprvaki s for-
macijo American 
dream v Bremnu, 
tretji na sveto-
vnem prvenstvu 
v Bremnu s for-
macijo Ghosts, 
tekmovali so s 
formacijo Love, 
Crazy, pa Mou-
lin Rouge in πe 
bi lahko naπtevali... Tekmovali 
so na Danskem, »eπkem, v Italiji 
in drugje, tako da je Urπa poleg 
tekmovalnih izkuπenj spoznala πe 
majhen del sveta. Lansko leto so 
se odloËili, da ne bodo tekmovali 
s formacijo, ampak so se raje po-
svetili plesni predstavi za πolarje. 
Urπa je letos tekmovala tudi v 
parih s soplesalko Nino Cerar. 
≈Doæiveli smo veliko lepega, vËasih 
kaj manj lepega, ampak vaæno je, da 
nas ples zdruæuje. Urnik treningov 
je kar natrpan, posebej v Ëasu, ko 
se pripravljamo na tekmovanja in 

Trenerka Azra SelimanoviÊ o 
svoji varovanki pravi: ≈Urπa je 
mlada, perspektivna plesalka, 
ki s svojim dolgoletnim tru-
dom dosega izjemne doseæke 
in napreduje na vseh podroËjih. 
Zaradi odliËnega plesnega na-
predka je priËela v letoπnjem 
letu prenaπati znanje tudi na 
mlajπe generacije plesalcev, kar 
ji gre odliËno, saj ima zelo do-
ber obËutek za delo z mladimi. 
Je izjemno zanesljiva, delovna 
ter ambiciozna in se teæko za-
dovolji s povpreËnim. Je per-
fekcionistka na vseh podroËjih, 
zato od sebe vedno priËakuje 
maksimum, kar jo bo zagotovo 
pripeljalo zelo daleË. Predvsem 
pa smo veseli, da jo imamo.«

so treningi vsak dan.« Letos ji je 
Azra dala moænost, da se preiz-
kusi tudi pri pouËevanju plesa in 
nova izkuπnja ji veliko pomeni. 
Dvakrat tedensko obiskuje tudi 
zumbo v Roæni dolini, ki je ob-
vezen izbirni predmet na faksu. 
≈©e dobro, da obstajajo avtomobili 
in si tako prihranimo kar nekaj Ëasa 
na poti. Fant vsakiË znova pravi, da 
me obËuduje, da imam kljub vsemu 
πe vedno veliko Ëasa za naju in toli-
ko energije, da tudi skupaj πportava. 
»as se vedno najde, kajne? ©e pose-
bej, Ëe se stvari lotiπ in jo opravljaπ 
z veseljem in s srcem tako, kot to 
poËnem jaz«.

Ples je ena sama ljubezen, ki 
bo Urπo spremljala, dokler bo 
zmoæna stati na nogah. ≈Zgodi 
se v trenutku, preprosto pozabiπ na 
vse skrbi. Poleg tega odliËno krepiπ 
vsako miπico posebej in ko odhajaπ 
domov, veπ, da si naredil nekaj do-
brega za svoje telo. Ples ni vse, je pa 
veliko. Z njim se ne bom preæivlja-
la, bo pa vsekakor ostal na mojem 
urniku in bom vrata plesne dvorane 
z veseljem odpirala,« se Urπa æe 
veseli novih plesnih korakov in 
podvigov. 

ANITA MEJA»

PoËastili smo 130-letnico rojstva Marije Vere in 25-letnico O© Marije Vere

Verin festival postregel s kulturno-umetniπkimi 
delavnicami in otroπkim mjuziklom KresniËek

πole, ki prav letos praznuje 25-letnico delovanja 
kot popolna osnovna πola. Njeni skromni zaËetki 
segajo πe v leto 1955, ko je kot podruænica O© 
Frana Albrehta delovala sprva v stanovanjskem 
bloku πt. 33 na Duplici, nato v kulturnem domu, 
leta 1969 pa se je preselila v svojo πolsko stavbo. 
Ker pa se je πtevilo πoloobveznih otrok na Du-
plici v 80. letih moËno poveËalo, se je pojavila 
potreba po samostojni πoli. In jeseni leta 1986 so 
uËenci prviË zakorakali v O© Duplica, ki se je 
nato Ëez tri leta preimenovala v O© Marije Vere. 
Njen prvi ravnatelj je bil Boæidar Pilej. ©ola se 
je nato poveËevala, danaπnjo podobo pa je z od-
prtjem zadnjega prizidka dobila leta 2003. 

Danes, po 25 letih, je πola pomemben del æiv-
ljenja na Duplici in v Kamniku. Njeno podobo 
so ustvarjali πtevilni zelo dobri uËitelji in uËenci, 
na katere smo in bomo vedno lahko ponosni. 
Zaposleni pa si bomo prizadevali, da bomo s po-
moËjo uËencev, starπev in krajanov vztrajno in 
odgovorno uresniËevali zastavljene cilje.

Tekst in foto: Jana Bratuæ

UËenci O© Marije Vere so s pomoËjo mentorjev in v sodelovanju z Do-
mom kulture Kamnik uporizorili muzikal Radovana Gobca KresniËek. 
Nagajivi kresniËek je na odru predstavil svojo zgodbo, ko nekega dne 
izgubi svojo luËko. Odpravi se na pot iskanja svoje sreËe. SooËiti se 
mora z mnogimi prijatelji iz narave in vesolja. Bo svojo luËko naπel in 
sreËno æivel ali bo ostal le navadna grda muha?

Izpod spretnih rok so nastajala prav posebna glasbila.

»lanska ekipa Calcit Basketball 
odliËno nadaljuje z nastopanjem 
v tej sezoni. Na gostovanju v Slo-
venski Bistrici pri ekipi Bistrica 
je zmagala z rezultatom 84:77. 
Tako πe vedno ostajajo v vrhu 
prvenstvene lestvice le z dvema 
porazoma v tej sezoni. 

V petek, 2. decembra, pa ko-
πarkarje Calcit Basketball Ëaka 
nova teæka tekma. V Kamniπki 
hali priËakujejo vodilno ekipo 
Krke mladi iz Novega mesta.

PIONIRJI U-10
Z igranjem v ligaπkem tekmo-

vanju pa so priËele tudi mlajπe 
selekcije Calcit Basketball. Pionir-
ji U-10 so v nedeljo, 13. novem-
ber, gostovali na turnirju v Dom- 
æalah proti vrstnikom Heliosa in 
Slovana in zaradi treme obe tek-
mi izgubili. Z istimi nasprotniki 
so se sreËali v nedeljo, 27. no-
vembra, na drugem mini turnirju 
v Kamniku v telovadnici Ciriusa. 
Kljub temu da je naπa ekipa πe 
nekoliko neuigrana in najmlajπa 
med vsemi, pa so s svojo bor-
benostjo dostojno branili barve 
Calcit Basketball. Na tekmi proti 

Zmaga koπarkarjev CALCIT BASKETBALL v gosteh

Slovanu je na koncu zmanjkalo 
malËek sreËe in deËki bi se ve-
selili prve zmage. Rezultat je bil 
32:37 za goste iz Ljubljane.

Kljub dvema porazoma pa 
fantje niso vrgli puπke v koruzo. 
V nedeljo, 18. decembra, gredo v 
Ljubljano na Kodeljevo odloËe-

ni, da bodo dosegli prvo zmago. 
Mi bomo dræali pesti, da jim to 
uspe.

ROBERT PROSEN

Od voπËilnic  
do zabave

Naπ najveËji zaklad so otroci in njihova igrivost, odkritost in ustvarja-
nost, zato smo se v Leo klubu Kamnik odloËili, da bomo skupaj z otroki 
ustvarjali novoletne voπËilnice in okraske, s katerimi bomo nato okrasili 
novoletno jelko v Domu upokojencev Kamnik. Pripeljite svoje malËke 
10. decembra ob 10. uri v MatiËno knjiænico Kamnik in z nami ustvarite 
prekrasne izdelke, ki bodo polepπali prazniËne dni naπih najmodrejπih 
someπËanov. 14. decembra bomo Ëlani Leo kluba Kamnik s temi okraski 
okrasili smreËico in predali otroπke æelje. 

A to ni edini projekt, ki ga pripravljamo v zadnjem mesecu leta -  
16. decembra ob 20. uri bomo v Atriumu na kamniπki obvoznici pripravili 
nepozaben dobrodelni æur, izkupiËek veËera pa namenili slepi deklici, ki 
potrebuje prilagojen raËunalnik, ki ji bo olajπal æivljenje. »e se æelite tudi 
vi zabavati in hkrati pomagati, ne smete manjkati na naπem æuru.
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DAN ODPRTIH VRAT 
PGD ©MARCA

Prehodile 500 kilometrov, 
da so priægale starπem 
sveËko na grobu

Gospa Vera Kokot, ki æe veË 
kot 40 let stanuje v Kamniku, 
in je najstarejπa med desetimi 
otroki, je od nekdaj rada pre-
birala knjige. Pred leti ji je pod 
roke priπla knjiga z opisom ro-
manja po slavni romarski poti 
proti Santiagu de Compostela. 
Misel in æelja, da bi nekoË tudi 
sama izkusila nekaj podobnega, 
ji ni dala miru. Vera ni nikoli 
pozabila svojih korenin in se 
je rada vraËala v svojo domaËo 
vas. Med voænjo z avtomobilom 
jo je vedno spremljala misel 
na oËeta, ki se je ob koncu 2. 
svetovne vojne peπ vraËal do-
mov iz Pliberka na avstrijskem 
Koroπkem. Pred dobrim letom 
dni je umrl oËe, πe leto prej 
mama, oba pa sta pokopana v 
njihovi rojstni vasi. Marica, ki 
æivi v Grosupljem, se je letos 
upokojila in naenkrat se je ideja 
o romanju zazdela uresniËljiva. 
Na skupnem sreËanju sta Vera 
in Marica v svoje naËrte vpletle 
πe Katico, ki æivi v Ljubljani. In 
so se odloËile, da namesto proti 
Santiagu krenejo proti Semeljcu. 
Saj je pot le bolj domaËa in 
poznana. Romanje proti domaËi 
vasi, da priægejo sveËko na gro-
bu starπev. 

Tri sestre prepeπaËile 500 kilometrov  
dolgo pot domov v Slavonijo

Vera, Marica in Katica, tri sestre, ki æivijo v Sloveniji æe skoraj vse 
æivljenje, so se 3. septembra letos odpravile peπ na dolgo pot proti do-
maËi rojstni hiπi. Vse tri so bile rojene v manjπem kraju Semeljci v 
Slavoniji, kjer so po 16 dnevih in 500 prehojenih kilometrih zakljuËile 
pot pri bratu, ki πe vedno æivi v njihovi rojstni hiπi. 

»asa za priprave ni bilo
Ker je odloËitev za popo-

tovanje proti rojstni vasi padla 
zelo hitro, Ëasa za priprave ni 
bilo veliko. »eprav vse rade 
hodijo, niso pomislile, da bi na 
poti lahko priπlo do teæav. Saj 
jih je vendarle vodilo srce. Ne-
nazadnje pa so tudi na lastnem 
telesu æelele preizkusiti, kakπen 
napor je potreben, da premagaπ 
tako dolgo pot. Brez priprav so 
se dogovorile za odhod, Katica je 
vzela dopust, domaËi pa so se v 
nejeveri smejali. ©tartale so pred 
trgovskim centrom Leclerc na 
Rudniku. Zaradi neizkuπenosti in 
nepredvidljivega vremena so se 
odloËile, da si ne oprtajo nahrb-
tnikov, raje so potrebno opremo 
‘nabasale’ v kovËke s kolesi in 
jih po asfaltni poti odvlekle za 
seboj. ≈Kdo si je pa mislil, da 
bo ves september tako vreme, 
pravo vroËe poletje je bilo na 
poti, zato smo s seboj vzele pol 
preveË stvari«, se nasmeje Vera. 
Dræale so se starih asfaltnih poti 
blizu avtoceste ter æeleznice, da 
bi se v primeru kakrπnekoli ne-
zgode lahko predËasno vrnile s 
svojega romanja. Pot jih je vodila 
skozi ©kofljico, Grosuplje, IvanË-
no gorico, Trebnje, ©entjernej, 
»ateæ, Samobor, Sveto Nedeljo, 
Zagreb, Sesvete, Dugo selo, IvaniÊ 
Grad, PopovaÊe, Kutino, Novsko, 

OkuËane, Novo Gradiπko, mimo 
Slavonskega Broda, Luæanov, Ga-
rËina, –akova do rojstnega kraja 
Semeljcev.

©estnajst dni potovanja, 
zanimivih sreËanj in brez 
prerekanj

Dnevi potovanja so potekali 
pribliæno enako. Zgodaj zjutraj 
so krenile na pot, da ni bilo 

prepustile dnevnemu dogajanju, 
brez kompliciranja. Med poËit-
kom so se veliko pogovarjale, 
med hojo pa so pustile mislim, 
da jih odpeljejo po svoje. Vera 
zagotavlja, da potovanje ni bilo 
le fiziËno, temveË zagotovo tudi 
potovanje vase. ©ele ko so se pri-
bliæale domaËi vasi, so obvestile 
domaËe, da prihajajo. Sprva niso 
verjeli, a ko jih je videla sestra, 
ki æivi v bliæini njihove rojstne 
hiπe, ji je bilo æal, da jim ni πla 
nasproti. Seveda je bilo snidenje 
prisrËno in ganljivo. Predvsem 
na grobu starπev, kjer so solze 
tekle same od sebe, se spominja 

Sestre so svojega brata, ki æivi v rojstni hiπi, s klicem presenetile skoraj 
tik pred prihodom. Seveda jim sprva ni verjel, ob snidenju pa jim je 
veselo postregel z rakijo za sreËno prehojeno pot.

Tri sestre, Vera, Marica in Katica so bile na romanju proti rojstni 
vasi prava senzacija. Nemalokrat se jim je zgodilo, da so ob prihodu 
v trgovino trgovke æe vedele, da prihajajo, saj novice hitro potujejo. 
Tudi na slovenski strani je za njimi tekel kmet s sadjem, saj je sliπal 
njihovo zgodbo na Radiu 1, kamor so klicali posluπalci, same pa se 
niso æelele izpostavljati.

prevroËe, vmes so si privoπËile 
krajπe poËitke, proti veËeru so 
zaËele iskati prenoËiπËe. Le eno 
noË so prenoËile pod milim ne-
bom, a kot pravi Vera, jim je 
bila tudi ta izkuπnja oËitno na-
menjena, da so spoznale, da to ni 
ravno za njih. Dnevno so preho-
dile okoli 30 kilometrov, na poti 
pa so bile prava atrakcija. Svoje 
poti niso obeπale na veliki zvon, 
pa vendar se je govorilo o njih 
tudi po Radiu 1. 

Vse tri sestre so hvaleæne 
vsem, ki so jih sreËale na poti, 
vsem, ki so jim odstopili prostor 
za spanje in pomagali z vodo 
ali hrano. Nenazadnje pa so 
hvaleæne tudi voznikom, ki so 
jih pravzaprav varovali, saj se je 
tudi med njimi hitro izvedelo, 
≈da grejo tri sestre peπ iz Slove-
nije v Slavonijo«. Vozniki so jih 
pogosto spraπevali, Ëe jih lahko 
zapeljejo del poti, a so ponudbe 
hvaleæno odklonile.

≈Med potjo smo preprosto uæi-
vale«, pravi Vera. Po dolgih letih 
so bile vse tri sestre ponovno 
skupaj 24 ur na dan in se med 
seboj spet dobro spoznale. Niti 
enkrat se niso sporekle, vse so se 

Vera. Nad ≈norimi sestrami« pa 
so bili navduπeni domaËini, pri-
spevek o njihovem romanju je 
bil objavljen tudi v Ëasopisu Glas 
Slavonije.

Vero, Marico in Katico je na-
zaj domov v Slovenijo pripeljal 
MariËin moæ, kjer so jih domaËi 
priËakali z majicami z napisom 
Zmagovalke leta 2011. 

Æe kujejo naËrte  
za naslednje leto

Med potjo so veliko fotografi-
rale in vsaka je pisala svoj dnev-
nik. Od potovanja so se sestre 
sreËale æe veËkrat, πe vedno obu-
jajo spomine ob pregledovanju 
fotografij in opaæajo kako raz-
liËno so doæivljale svojo pot. Za 
naslednje leto imajo æe v naËrtu 
novo pot, ki vkljuËuje sestre na 
Hrvaπkem. V jesenskem Ëasu si 
æelijo prehoditi pot od ∆iova do 
Dubrovnika. Do tedaj pa bodo 
spoznavale Slovenijo in okolico 
Kamnika po neπtetih peπpoteh. 
Zagotovo se bodo druæile veË 
kot do sedaj, saj jih je potovanje 
med seboj po toliko letih ponov-
no moËno povezalo.

Bojana Klemenc

Konec marca 2009 je Kamnik 
doËakal odprtje prenovljenega 
hotela Malograjski dvor, edinega 
hotela v mestu, ki je pred tem 
dolga desetletja nezadræno pro-
padal. Malograjski dvor, ki je bil 
zgrajen v zaËetku 19. stoletja, je 
bil svoj Ëas daleË naokrog poznan 
kot lepo in dobro gostiπËe. Ta 

Krst mladega vina in praznovanje v Malograjskem dvoru 
sloves in tradicijo danes uspeπno 
nadaljuje lastnik hotela Vito Hab-
jan s hËerko Barbaro in sinom 
Æigom, ki s posluhom do gostov, 
novimi zamislimi ter izrednim 
veseljem in zagnanostjo vodita 
druæinski hotel. 

Da je Malograjski dvor oæivil 
staro mestno jedro in kamniπki 

turizem potrjujejo tako zadovolj-
ni gostje, kot druæabni in kulturni 
dogodki pod njegovo streho. In 
eden takπnih prijetnih veËerov se 
je zgodil v Ëetrtek, 17. novembra. 
Osrednji dogodek sreËanja znanih 
obrazov s kamniπko-domæalskega 
konca je bil krst mladega vina, 
a prijatelji Vita Habjana so po-

skrbeli, da je praznik vina za-
okroæilo praznovanje okroglega 
jubileja lastnika hotela v druæbi 
prijateljev, poslovnih partnerjev, 
predvsem pa druæine.

Dolænost ali bolje reËeno Ëast 
blagoslova mladega vina iz vin-
ske kleti PrinËiË Joæef&Damjan 
iz Goriπkih brd je pripadla daleË 

naokrog poznanemu nekdanje-
mu tunjiπkemu æupniku Pavletu 
Juhantu, ki vedno rad pride v 
Kamnik. Blagoslov je ≈zaËinil« z 
duhovitimi modrostmi o vinu, 
moπkih, æenskah in æivljenju na-
sploh. Vinar Damjan PrinËiË je 
ob pohvalnih besedah o letoπnji 
letini nazdravil z zbranimi, ki 

so ob odliËnem vinu razvajali 
brbonËice tudi ob dobrotah ho-
telskih kuharjev. V vlogi vodite-
lja veËera se je izkazal nekdanji 
kamniπki æupan Anton Tone 
Smolnikar in oËitno, mu je za-
dnje leto dni prav dobro delo. 
VeËer so zaokroæile priljubljene 
in melanholiËne dalmatinske pes-
mi klape Mali grad.

SA©A MEJA»

V hotelu Malograjski dvor smo bili priËa kar dvojnemu slavju: krstu mladega vina in okroglemu 60. ju-
bileju lastnika hotela Vita Habjana. Dobro razpoloæen ga je praznoval v krogu prijateljev in druæine - na 
fotografiji z druæino hËerke Barbare, ki uspeπno vodi hotel, æupnikom Pavletom Juhantom in vinarjem 
Damjanom PrinËiËem. 

Klapa Mali grad je z dalmatinskimi pesmimi navduπila tako slavljenca Vita Habjana kot vse zbrane. To je bil 
tudi njihov zadnji nastop pred sobotnim æe sedmim sreËanjem dalmatinskih klap v Kamniku, ki se ga poleg 
priljubljene kamniπke klape udeleæujejo πe klape iz Istre, Dalmacije in Kvarnerja. Tudi letos so posluπalci 
obeh koncertov v povsem polni dvorani kamniπkega kulturnega doma uæivali v temperamentnih in melan-
holiËnih pesmih klap Kvarner iz Bakra, Trabakul iz Kostrene, Puntari iz Omiπa, Luka z Reke, Galeπnik z 
otoka Hvara, æenske klape Gusarica iz Komiæe na otoku Visu in seveda domaËe klape Mali grad. 
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Minulo soboto dopoldan smo v PGD ©marca organizirali tradici-
onalini dogodek Dan odprtih vrat, ki poteka æe vrsto let, ponavadi 
v oktobru - mesecu poæarne varnosti, letos pa smo ga pripravili 12. 
novembra zaradi raznih gasilskih dejavnosti ob kocih tedna v oktobru 
(sreËanje gasilskih zborov Slovenije, gasilska strokovna ekskurzija, 
gasilska vaja itd.).

Na dan odprtih vrat smo povabili krajane, od najmlajπih do najstarej- 
πih, in temu primerno pripravili vsebine. Najprej smo nazorno pred-
stavili pravilno ukrepanje, ko v kuhinji zagori olje v posodi. Demon-
strirali smo tudi kaj se zgodi v primeru napaËnega ukrepanja in do 
kakπnih posledic lahko privede. 

Predstavitev, ki je bila dobro organizirana in tematsko zelo pri-
merna za izobraæevanje krajanov, smo nekajkrat ponovili, da so si 
jo lahko ogledali vsi obiskovalci, kar je za nas gasilce primarnega 
pomena.

Predstavili smo tudi naπo opremo in gasilska vozila, med njimi ga-
silsko vozilo GCV 16/25, ki smo ga v uporabo prevzeli letos poleti. 
Z veseljem smo odgovorili na mnoga vpraπanja in vsem, ki so æeleli, 
omogoËili vsaj za trenutek vlogo gasilca v gasilskem avtu. Seveda so 
najveË navduπenja pokazali najmlajπi, kar nas πe posebej veseli.

Predstavili smo tudi prenos oseb s pomoËjo vrvne tehnike. Prosto-
voljci so z veseljem preizkusili tak ≈prevoz« in tako spoznali kako 
raznoliko, zahtevno in odgovorno je delo gasilcev.

Med predstavitvijo smo poskrbeli za majhno pogostitev udeleæen-
cev, πe posebej otroci so se z veseljem posladkali, starejπi pa prijazno 
poklepetali ob brezalkoholnih napitkih. Veseli nas, da tovrstni do-
godki pripomorejo k boljπemu razumevanju naπega truda in poslan-
stva. Poleg tega pa na ta naËin motiviramo predvsem najmlajπe k 
vstopu v prostovoljna gasilska druπtva. 

Naslednje leto se bomo ponovno potrudili in pripravili nove izob-
raæevalne teme, πe prej pa se sreËali na πtevilnih drugih tradicionalnih 
dogodkih naπega druπtva!

Mitja ©arec - PGD ©marca
Foto: Mitja ©arec ter Klemen in Æiga Humar
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Le mesec po uspeπnem nastopu 
na Ljubljanskem maratonu smo se 
Ëlani Triatlonskega kluba Trisport 
odloËili, da πe ni Ëas za zimski po-
Ëitek, zato smo se drugiË zapored 
prijavili na poloviËni maraton v 
Palmanovi. Ta je sicer bolj znana 
po nakupih, malokdo pa ve, da 
je Palmanova srednjeveπko mesto 
z bogato zgodovino, zgrajeno v 
obliki zvezde in obdano z obram-
bnimi jarki in zidovi, ki je vredno 
ogleda. 

V nedeljo, 20. novembra, je bilo 
veselo æe ob 6. uri zjutraj, ko je do 
zadnjega sedeæa poln avtobus od-
peljal iz Kamnika proti prizoriπËu. 

V Pokalu Slovenije v gorskih tekih 
je bilo letos pet tekem (Osolnik, Do-
mæale, Ratitovec, Grintovec, ©marna 
gora), za konËno razvrstitev so πtele 
najboljπe πtiri uvrstitve. Najboljπi trije v 
vsaki kategoriji so prejeli priznanje AZS 
— gorski teki in praktiËne nagrade. 

Med mlajπimi deËki je bila vsa zma-
govalna trojica iz KGT Papeæ: suvere-
no prvi, zmagovalec vseh tekem, je 
bil Klemen Golob, drugi Rok Suπnik, 
tudi drugi na vseh tekmah, 3. mesto 
je pripadlo Luki UraniËu. Od 4. — 7. 
mesta so bili uvrπËeni Matej ©lebir, 
Miha Oraæem, Igor CosiÊ, Nejc UrπiË, 
πtirinajsti je bil Miha Podbregar, dvaj-
seti Aleπ Prelovπek. 

Med mlajπimi deklicami je zmaga-
la Ana MiloviÊ, tudi nepremagljiva 
zmagovalka vseh petih tekem. Od 3. 
— 5. mesta so si sledile Iris KreË, Man-

Uvod v 515 kilometrsko Ultra-
man triatlonsko preizkuπnjo se 
za Mira Kregarja ni zaËel najbolj 
obetavno. Prvi dan tekmovanja 
je imel med 10 km plavanjem 
zaradi valov teæave s slabostjo. 
Iz vode je priπel na 15. mestu s 
Ëasom 3:17:48. Takoj po plava-
nju je tekmovalce Ëakalo πe 145 
kilometrov kolesarjenja. Miro je 
na kolesu pridobil dve mesti in 
prvi tekmovalni dan zakljuËil 
na 13. mestu, za tretjim mestom 
je zaostajal uro in 15 minut. V 
vodstvu po prvem dnevu je bil 
©ved Colting, na drugem mestu 
KanadËan Coughlin, na tretjem 
Brazilec Alexandro Ribeiro. Miro 
je po prvi etapi povedal: ≈V glav-
nem...smola...Spet sem bruhal na 7 
in 8 km. Spremljevalec me je sicer 
odpeljal na nekoliko bolj odprto 
morje, pomagalo ni kaj dosti, sem 
pa preplaval 700 m veË. Pred leti 

S tem letakom lahko do 31.03.2012 uveljavljate 
ugodnosti iz naslova A2U Basic ski servisa v

trgovinah A2U v äen�urju in Tacnu.
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V PALMANOVO - A NE PO NAKUPIH, AMPAK NA POLMARATON!

Zbralo se nas je preko 60 tekaËev 
in navijaËev, tako da v avtobusu ni 
bilo prostora za vse. 

Na poti so trenerji dajali πe 
zadnje napotke, navijaËi pa so 
poskrbeli, da med voænjo ni bilo 
dolgËas. PriËakali so nas idealni 
pogoji za tek, lepo vreme in pri-
merne temperature, podobno 
kot pred mesecem dni v Ljublja-
ni. Letos je nastopilo preko 2700 
tekaËic in tekaËev. Tekmovanje je 
med Slovenci zelo priljubljeno, kar 
dokazuje velik deleæ slovenskih 
tekmovalcev. Nastopilo nas je 
kar 768, od tega 41 naπih Ëlanov. 
Zaradi povsem ravninske trase, ki 

poteka po poljih in skozi bliænje 
vasi, je tekmovanje znano po zelo 
hitrih Ëasih. 

Absolutno med moπkimi je zma-
gal Slovenec Peter Kastelic, æenska 
zmaga je pripadla domaËinki. Vsi 
Trisportovci smo zmogli 21 kilome-
trov dolgo progo, doseæenih pa je 
bilo kar nekaj osebnih rekordov. Za 
dobro pripravo tekaËev so trikrat te-
densko na skupnih treningih skrbeli 
klubski trenerji. Med moπkimi je bil 
najhitrejπi Saπo Meden s Ëasom 1:18, 
med æenskami pa Anita MejaË s Ëa-
som 1:32. Na 21-kilometrski razdalji 
so prviË nastopili nekateri mladinci, 
Ëlani tekmovalne triatlonske πole. 

Miro Kregar z odliËnim tekom do 
stopniËk na havajskem ULTRAMANU

mi je bilo redno slabo, 
potem pa sem dobil na-
svet, naj vzamem tablete 
proti slabosti in je dve 
leti delovalo. Ker nisem 
dobil tablet preizkuπene-
ga proizvajalca, sem vzel 
druge, ki pa niso kaj pri-
da pomagale. »e vse iz-
bruhaπ, je problem zara-
di pomanjkanja energije. 
Najprej na plavanju, po-
tem pa πe na kolesu, ko 
se iz vode takoj pokonci 
postavi deset kilometrski klanec«.

Z dobrim kolesarjenjem 
napovedal boj  
za stopniËke

Miro pa ni ≈vrgel kolesa v ko-
ruzo« in je drugi dan na 276 
km kolesarski etapi napadel na 
vso moË. Æe kakπen kilometer 

po startu je 
prevzel po-
budo in vodil 
70 km, kjer 
sta ga ujela 
R i b e i r o  i n 
Colting. Miro 
je πe enkrat 
p o s k u s i l  s 
pobegom, kar 
mu je uspelo 
do 100 km, 
ko sta ga Ri-
beiro in Col-
t i n g  zope t 
ujela. Nekaj 
Ëasa so vozi-
li v skupini, 
kmalu pa je 
pobegnil naj-
prej Ribeiro, 
na zadnjem 
vzponu pa πe 
Colting. V za-
kljuËku etape 
je trojico ujel 
Coughlin, ki 
je v ciljnem 
spustu prehi-
tel tudi pobe-
glega Ribeira. 
Miro je s 13. 
mesta napre-
doval na 6. 
mesto in na-
povedal boj 
za stopniËke.

84 km pretekel  
v neverjetnih 6:24 

Tretji dan Ultraman preizku-
πnje je tekmovalce Ëakal πe tek, 
in sicer dvojna maratonska raz-
dalja ali 84 km. Pred tekaπko eta-
po je Miro povedal: ≈Kako bo na 
teku, bomo videli. Z Alexom imava 
plan kot vedno. Takoj naprej in Ëim 
hitreje odteËi prvi maraton, drugega 
pa kar bo πe ostalo v nogah... On se 
bori za zmago, jaz za stopniËke. Alex 
je blizu, jaz zelo daleË. Upamo na 
najboljπe«. Po dveh dneh je vodil 
Colting s Ëasom 15:24, sledil je 
Coughlin (15:31), Ribeiro (15:39), 
na Ëetrtem mestu Cokan (16:13), 
na petem prva æenska Monforte 
(16:51), Miro pa na πestem mestu 
s Ëasom 17:09.

84-kilometrski tek je bila Miro-
va zadnja moænost za uvrstitev na 
tako æelene stopniËke. Z Ribeirom 
sta narekovala ubijalski tempo in 
prvih deset kilometrov odtekla v 
Ëasu 37 minut, nato se je Miro 
kmalu odlepil od Ribeira in sam 
nadaljeval proti cilju. Maraton ali 
prvih 42 km je odtekel v Ëasu 2 
uri in 54 minut, v cilj pa pritekel 
s Ëasom 6:24 in nekaj sekund, kar 
je zadostovalo za gladko etapno 
zmago in tretje mesto v generalni 
razvrstitvi. Ne gre pozabiti, da je 
vse skupaj potekalo pri ne ravno 
nizkih temperaturah, preko 40 
°C, in ob moËnem vetru, ki je 
πe dodatno nagajal tekmovalcem. 
KonËni vrstni red v skupni raz-
vrstitvi je bil 1. Ribeiro, 2. Col-
ting, 3. Kregar. Slovenski uspeh 
je s Ëetrtim mestom dopolnil 
Nino Cokan. Naπemu Ultramanu 
Ëestitamo in se z njim veselimo 
novega uspeha! 

TOMAÆ PLANKO

Miro je prvi pritekel v cilj 84-kilometrske tekaπke eta-
pe in se zasluæeno veselil 3. mesta v skupni razvrstitvi 
vzdræljivostne triatlonske preizkuπnje Ultraman na 
Havajih, na kateri je potrebno v treh dneh premagati 
skupaj kar 515 kilometrov (10 km plavanja — 421 km 
kolesarjenja — 84 km teka).

ca Oraæem, Tjaπa »iroviÊ. ©tirinajsta je 
bila Tjaπa UrπiË.

V kategoriji deËki /deklice je bil 
Uroπ »iroviÊ Ëetrti, Nuπa UraniË pa 
dvanajsta.

Med starejπimi deËki je priznanje 
za tretje mesto prejel Aljaæ BoæiË, 
Matevæ ©krtiË je bil osmi. Pri starejπih 
deklicah je bila Karmen Orehek tret-
ja, mesto za njo njena sestra Suzana 
in peta Diana Kotnik. 

Pri mladincih je bil zmagovalec 
Domen Zupan, na 6. in 7. mesto sta 
se uvrstila Anæe BoæiË in Aljaæ Koæuh, 
deseti je bil Matic Slabe. Med Ëlanica-
mi je bila Ela Tonin Mali Ëetrta, Nina 
Oraæem pa trinajsta. 

Zmagovalec v Ëlanski kategoriji je 
bil Gaπper Bregar, Sebastjan Zarnik 
je bil Ëetrti in Gregor Mlakar πesti. Na 
9. in 10. mestu sta si sledila Klemen 

Rekordnih 14 priznanj za tekaËe 
KGT Papeæ v Pokalu Slovenije

25. novembra so se pri Jezerπku v Sori pri Medvodah zbrali najboljπi 
gorski tekaËi na slovesni podelitvi priznanj najboljπim v sezoni 2011 v 
skupni razvrstitvi Pokala Slovenije v gorskih tekih. Med 42 dobitniki pri-
znanj jih je bilo kar 14 iz KGT Papeæ, med njimi kar 5 zmagovalcev Pokala 
(Klemen Golob, Ana MiloviÊ, Domen Zupan, Gaπper Bregar, Ivan Urh).

©e posebej se je izkazala Maruπa 
Klemenc, ki je na svojem prvem na-
stopu na polmaratonu dosegla Ëas 
1:34 in zmagala med mladinkami.

Najhitrejπi Ëlani:
MEDEN SA©O 1:18:28
MECILO©EK DAVID 1:19:06
ZORE GREGA 1:20:12
ZORMAN NEJC 1:22:46
KOÆELJ SIMON 1:23:01
PODGOR©EK ALE© 1:24:45
ÆGAJNAR MIRAN 1:25:47
HRIBAR MATEJ 1:25:38
MANDI» PERO 1:26:47
RUDL  MIHA 1:29:05
PUSTOTNIK PRIMOÆ 1:29:19

VRHOVNIK ROK 1:30:10
GASPARI» KRE©IMIR 1:30:14
ROJC MIHA 1:30:42
RAJTER FREDO 1:31:46
PLANKO TOMAÆ 1:33:26
STRMOLE ALE© 1:34:06
CANDER MATEJ 1:34:30
BOJANC MATJAÆ 1:34:45

Najhitrejπe Ëlanice: 
MEJA» ANITA 1:32:07
SUPI∆ VANJA 1:32:42
KLEMENC MARU©A 1:34:26
PLANKO NATA©A 1:35:12
KREGAR NEÆA 1:40:24
MECILO©EK SANDRA 1:41:13
CAPUDER ROMANA 1:42:59

Po tekmovanju smo se odpravili 
na Kras, kjer smo uæivali v dobri 
hrani in pijaËi tipiËne kraπke go-
stilne, predvsem pa v dobri druæbi, 
ob zvokih kitare in harmonike, ki 
sta nas spremljali tudi na poti do-
mov. Vrnili smo se zadovoljni in 
prijetno utrujeni. Zdaj je na vrsti 
14-dnevni zasluæen poËitek, nato 
pa zaËnemo s pripravami na nove 
podvige. 

Posebna zahvala vsem navijaËem 
za buËno podporo in Tomaæu Vrta-
ËiËu, ki nas je navduπil za udeleæbo 
na tem tekmovanju.

GREGA ZORE

Ana MiloviÊ, zmagovalka Pokala 
med mlajπimi deklicami.

Domen Zupan, zmagovalec Po-
kala med mladinci.

Gaπper Bregar, zmagovalec Po-
kala med Ëlani.

Triler in Matjaæ Mikloπa, Uroπ Tomec 
je osvojil 12. mesto. 

Pri mlajπih veteranih je Metod Bre-
gar dosegel 3. mesto, takoj za njim je 
bil Franci Teraæ, od 6. — 8. mesta so si 
sledili Mirko JanjatoviË, Izidor BerËiË 
in Marjan ZupanËiË. Franci Suπnik je 
bil 17., Bojan Koæuh in Igor ©alamun 
pa 22. in 23. 

Med starejπimi veterani je zmagal 
Ivan Urh pred drugouvrπËenim Boja-
nom Kemperlom. 

Priznanje sta prejela tudi Duπan in 
Mira Papeæ za odliËno organizacijo 
13. gorskega teka na Grintovec. KGT 
Papeæ pa je prejel priznanje za 1. me-
sto na Ekipnem prvenstvu Slovenije 
za leto 2011. 

Skupaj s trenerji najmlajπih Iva-
nom, Miranom, Klemenom, ©pelo in 
starπi ter predsednikom kluba Duπa-
nom Papeæem smo se veselili odliËnih 
doseækov. Iskreno Ëestitamo tekaËem, 
trenerjem, starπem, kajti vsak po svoje 
ste zasluæni za doseæena priznanja. 

MIRA PAPEÆ 
Foto: Miran ©krtiË
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Pred odbojkarji in odbojkari-
cami je izredno naporen mesec, 
ki se bo nadaljeval tudi v zaËet-
ku januarja na Finalnem turnirju 
Pokala OZS. Tokrat ga ne bomo 
spremljali v Kamniku, saj dvorana 
ne ustreza normativom TV pre-
nosa in tekmam na takem nivoju, 
na kar v kamniπkem klubu opo-
zarjajo æe vrsto let. Zato pa bodo 
poskuπali ponuditi kandidaturo za 
organizacijo Pokala Ëim bliæe Kam-
niku (Komenda, Domæale ...).

KamniËanke so po daljπem tek-
movalnem premoru odigrale dve 
tekmi v Pokalu OZS proti ≈rekre-
ativni« ekipi ÆOK ©entvida in jo 
obakrat brez teæav premagale ter 
se tako uvrstile v 1/4 finale Poka-
la OZS, kjer jih Ëaka veliko teæji 
nasprotnik. Ekipa Luke Koper je 
namreË v osmih krogih Dræavnega 
prvenstva izgubila zgolj dva seta 
in je v izjemni formi. V primeru 
skupne zmage pa jih po ærebu, 

CALCITOVKE PRED  
ODLO»ILNIMI TEKMAMI

kjer so imele kar nekaj sreËe, Ëaka 
zmagovalec tekme med ekipama 
Vitala in Jesenic.

V Interligi so Calcitovke odig-
rale dve tekmi. V domaËi dvorani 
so po odliËni predstavi premagale 
novinke v ligi ekipi Vasas Budim-
peπta. Vse tri sete so KamniËanke 
odigrale na visokem nivoju, pred-
vsem je bila v napadu izjemna 
Tjaπa Turnπek, ostale pa so tokrat 
garale tudi v obrambi in rezultat je 
bila Ëetrta zmaga v tem tekmova-
nju. Æe Ëez nekaj dni jih je Ëakala 
pot na Dunaj k najbræ najboljπi 
ekipi lige. KamniËanke so prvi set 
gladko izgubile, nato pa drugi set 
dobile in bile blizu tudi v tretjem 
setu, ki so ga v konËnici dobile do-
maËe igralke. Tudi v Ëetrtem setu 
so bile vseskozi blizu, a spet po-
pustile v konËnici in tako izgubile 
s 3:1. Vseeno pa so KamniËanke 
πe vedno v vrhu Interlige, izjemno 
pomembne tekme pa jih Ëakajo 

prav v tem mesecu, saj bodo naj-
prej igrale proti Doprastavu Bratis-
lava, nato proti Rijeki in za konec 
πe proti Vukovarju, s katerim so 
izgubile v gosteh. ©e prej pa jih 
Ëaka domaËa tekma v drugem kro-
gu Pokala Challenge proti ukra-
jinski ekipi Severodonetsk in nato 
naporna pot na povratno tekmo 
na vzhod Ukrajine.

V POLFINALU POKALA 
PROTI KROPI

Skoraj enomeseËnega premora 
za odbojkarje Calcit Volleyballa 
zaradi kvalifikacij slovenske re-
prezentance za Olimpijske igre v 
Londonu je konec. V Osijeku je 
nastopal tudi KamniËan Jan Pla-

ninc, Slovenije pa je klonila πele v 
velikem Finalu proti Finski.

KamniËani so premor izkoristili 
za nekaj trening tekem. Minulo 
sredo so doma s 4:0 premagali re-
prezentanco Katarja, ki se v Slo-
veniji pripravlja na Arabske igre. 
Nestrpno so priËakovali novost v 
letoπnjem letu, æreb polfinalnih pa-
rov Pokala OZS. Ponedeljkov æreb 
je KamniËanom namenil ekipo 
UKO Krope, ki so jo v prvenstvu 
v gosteh letos æe premagali.

TRETJELIGA©I  
DO PRVE ZMAGE

Mladi igralci Calcit Volleyballa, 
ki nastopajo v tretji ligi, so v pet-
em krogu doËakali prvo zmago. 
V Stranjah so bili uspeπnejπi od 
tretje ekipe Astec Triglava s 3:1. 
Na æalost pa lepe zmage niso uno-
vËili v πestem krogu pri drugi ekipi 
»rnuË, saj so izgubili s 3:0 in so 
tako trenutno na predzadnjem me-
stu tretje lige.

KADETI, STAREJ©E 
DEKLICE IN STAREJ©I 
DE»KI ÆE V A LIGI

Mlade kamniπke ekipe πe naprej 
uspeπno nastopajo v kvalifikacijah 
za A ligo. Kadeti so kljub porazu 
v zadnjem krogu proti Brezovici 
osvojili konËno prvo mesto, ki ga 
lahko le po Ëudeæu izgubijo tudi 
starejπe deklice. Starejπi deËki prvo 
mesto v kvalifikacijah lahko πe iz-
gubijo, a se bodo tudi z drugim 
mestom uvrstili v A ligo. Zaradi 
poraza proti drugi ekipi Vitala na 
domaËem turnirju v Stranjah pa 
prvo ekipo kadetinj Ëaka πe trnova 
pot do tako æelene A lige. Druge 
ekipe starejπih deklic, kadetinj in 
kadetov bodo tekmovanja nadalje-
vali v B ligah. CICO1

Kamnik s svojo okolico, neokr-
njeno naravo in hribi je pravi raj 
za kolesarske navduπence. Pred-
nosti, ki jih ponuja okolica, æe 
vrsto let dobro izkoriπËajo kole-
sarji Calcit Bike Teama. Kamniπki 
kolesarji, ki æe od nekdaj krojijo 
sam vrh slovenskega gorskega 
kolesarstva, so v letoπnjem letu 

Calcit Bike Team æe tretje leto zapored najboljπi gorsko 
kolesarski klub v Sloveniji in drugi v pokalu Alpe Adria

ponovno osvojili prvo mesto v 
klubskem toËkovanju slovenske-
ga pokala. Calcitovi kolesarji so 
æe po prvi tekmi sezone zasedli 
vodilni poloæaj, ki ga niso izpu-
stili iz rok. Klub je ekipni na-
slov tako osvojil æe tretje leto 
zapored. Kljub temu, da so ko-
lesarji in kolesarke Calcit Bike 
Teama æe tri leta daleË najboljπi 
v Sloveniji, niso zaspali na lovo-

rikah. Iz leta v leto napredujejo, 
se razvijajo in v letoπnjem letu 
so napravili πe stopnico viπje. V 
pokalu Alpe Adia, v katerem na-
stopajo italijanski, avstrijski, slo-
venski in hrvaπki klubi, so naπi 
kolesarji ekipno osvojili konËno 
drugo mesto.

V Kamniku najmoËnejπa 
gorsko kolesarska πola  
v Sloveniji

Leta 2007 sta takratni klubski 
trener Luka Æele in bivπi tekmo-
valec Mohor Vrhovnik postavila 
temelje kolesarske πole. Kvalitetno 
delo in zagnanost trenerjev sta 
hitro obrodila sadove in æe konec 
leta 2008 je Calcitova kolesarska 
πola postala najπtevilËnejπa gorsko 
kolesarska πola v Sloveniji. Mladi 
kamniπki tekmovalci hitro osva-
jajo zahtevne kolesarske prvine 
in dosegajo dobre rezultate doma 
kot tudi v tujini. O napredku kva-
litete dela v zadnjih letih πportni 
direktor Mohor Vrhovnik pravi: 
≈Rezultati, ki so jih mladi kolesarji 
dosegli v letoπnjem letu veliko pove-
do o kvaliteti in ne le kvantiteti dela 
kolesarske πole.« 

Vrhunski rezultati tudi  
v svetovnem merilu

≈Klubski sistem dela v mlajπih 
kategorijah je æe vsa leta usmerjen 
v trening prek igre, zabave, sproπ-
Ëenosti in prijateljstva. Naπi trenerji 
mlade spodbujajo, da se skozi zabavo 
nauËijo motorike, koordinacije in na 
sploπno vzljubijo πport. Rezultati na 
tekmovanjih v mlajπih kategorijah 
niso pomembni. Mladim se v prvi 
vrsti æeli predstaviti predvsem zdrav 
naËin æivljenja,« razlaga Vrhovnik. 
Nekateri tekmovalci in tekmoval-
ke, ki prihajajo iz Calcitove ko-
lesarske πole, so v letoπnjem letu 
dosegli zares vrhunske rezultate 
v mednarodni konkurenci. Naj-
uspeπnejπa tekmovalca v letoπnjem 
letu sta bila Rok Koroπec in Tina 
Perπe, ki sta skozi vso sezono do-
segala konstantne uvrstitve med 
najboljπe na tekmah italijanskega, 
avstrijskega in svetovnega pokala. 
Piko na i zelo uspeπni sezoni sta 
naredila prav na najpomembne-

Z oktobrom se je odprla strelska sezona z zra-
Ënim oroæjem, s tem pa so se priËeli uspehi kamni-
πkih strelcev. PrednjaËi predvsem mladi up s piπtolo 
Roæle RepiË. V lanski sezoni je z odliËnimi rezultati 
kamniπko ekipo strelcev s piπtolo iz druge kako-
vostne lige popeljal v 1.A ligo, v letoπnjem krstnem 
nastopu v elitni ligi pa se je uvrstil na Ëetrto me-
sto med najboljπimi slovenskimi strelci. Prispeval 
je tudi levji deleæ k ekipnemu petemu mestu. ©e 
bolje pa je slovenski mladinski reprezentant na-
stopil na drugem kolu, ko je s 382 krogi v rednem 
delu dosegel najboljπi rezultat, v finalnem nastopu 
pa kot najbolj prekaljeni strelci rutinirano odËital 
lekcijo tudi vsem Ëlanskim reprezentantom. Tako 
je pristreljal prvo posamiËno zmago Kamnika v 
prvi ligi streljanja s piπtolo in se povzpel na sam 
vrh v skupni razvrstitvi lige. 

S 563 krogi je slavil tudi na 1. kontrolnem tek-
movanju, ki sluæi selektorjem kot indikator pri-
pravljenosti za reprezentanËne nastope, in jim 
dal vedeti, da lahko na mednarodnih tekmovanjih 
resno raËunajo nanj. 

Z nekaj dobrimi rezultati je postregla tudi njegova starejπa sestra Kaja. 
Na dvodnevnem mednarodnem tekmovanju DC Salona Open v Splitu je s 
393 in 395 krogi dosegla sedmo in osmo mesto, s 389 krogi pa Ëetrto mesto 
na kontrolnem tekmovanju. 

Korajæno so v novo sezono vstopili tudi najmlajπi strelci. Maksimilijan 
©orn je s 177 krogi zasedel Ëetrto mesto, Miha Kaker z dvema krogoma 
manj osmo, Gregor KukoviË pa s 166 krogi 21. mesto. Ekipno so slavili med 
11 ekipami. Na mladinski ligi je Roæle RepiË v prvem kolu zasedel drugo 
mesto, kar ga je v drugem kolu tako podægalo, da je z odliËnimi 382 krogi 
slavil za kar 25 krogov in mu zadnjih dveh strelov sploh ne bi bilo potrebno 
sproæiti, pa bi πe vedno slavil.

SD KAMNIK

Mladi kamniπki strelec dal lekcijo 
Ëlanskim reprezentantom 

Avto moto zveza Slovenije je na tradicionalni prireditvi v Ljubljani ta 
laskavi naslov letos podelila vozniku supermota Uroπu Nastranu, ki je 
letos æe 10. leto Ëlan kamniπkega AMD Sitar Racing teama, za skupno  
6. mesto na svetovnem prvenstvu S1, lanskemu Evropskemu prvaku in  
6-kratnemu dræavnemu prvaku v supermotu in motokrosu, ter za 5-kratni 
naslov Zlato Ëelado. Priznanje mu je podelil predsednik FIM-e, Medna-
rodne avtomobilistiËne zveze, ki je tokrat Slovenijo prviË obiskal in je bil 
navduπen nad naπimi uspehi.

NAJBOLJ©I MOTO ©PORTNIK 
LETOS JE URO© NASTRAN

Tui-na masaža klasi�na masaža limfna drenaža

refleksoterapija morska masaža  obloge  

�okoladna masaža kavitacija pilingi  

www.masaze-kralj.si  070/223 088 
S TEM KUPONOM DECEMBRSKI 40%

POPUST NA VSE STORITVE.
RAZVESELITE SVOJE NAJDRAŽJE, Z DARILNIM BONOM. 

Nahajamo se na Ljubljanski ulici 4J v Kamniku.

Ekipa kadetinj Calcit Volleyballa (foto Cico1.)

Roæle RepiË (Foto: 
Simon Podgorπek).

Uroπu Nastranu sta priznanje podelila predsednik FIM-e Vito Ippolito (na des-
ni) in predsednik AMZS ∑ ©port - Boris Kotnjek (na levi). Foto: Janez Sitar.

NAPOVEDNIK
3.12.2011 - ©D KAMNIK, ob 20. uri, INTERLIGA dekleta - CALCIT 

VOLLEYBALL : Doprastav BRATISLAVA 
3.12.2011 - ©D KAMNIK, ob 17.30, 1. DOL moπki - CALCIT 

VOLLEYBALL : GO VOLLEY
3.12.2011 - O© STRANJE, ob 15. uri, INTERLIGA moπki - CALCIT 

VOLLEYBALL 2: GO VOLLEY 2
10.12.2011 - ©D KAMNIK, ob 20. uri, 1. DOL moπki - CALCIT 

VOLLEYBALL : ©EMPETER
10.12.2011 - O© STRANJE, ob 10. uri, 1. krog Mala odbojka deklice

Mark Car na svoji prvi tekmi v 
karieri skoncentrirano hiti proti 
cilju. Foto: Mohor Vrhovnik 

Matic Osolnik zagotovo sodi med 
najperspektivnejπe gorske kole-
sarje v Sloveniji. Foto: Mohor 
Vrhovnik 

Rok Koroπec je bil v sezoni 2011 
najuspeπnejπi kamniπki kolesar. 
Foto:Grega Stopar 

Calcit Bike Team-GT je v letoπnji sezoni organiziral kar πtiri tekme 
dræavnega ali mednarodnega pomena. Od tega dve v starem delu mesta 
Kamnik. Foto: Grega Stopar

Tina Perπe je æe v prvem letu na-
stopanja v mladinski konkurenci 
dosegla 17. mesto na svetu. Ta re-
zultat ji je zagotovil mesto v ekipi 
za svetovni pokal. Foto: Mohor 
Vrhovnik 

jπi letoπnji tekmi. Na svetovnem 
prvenstvu v olimpijskem krosu 
sta dosegla vrhunska rezultata: 
dvajseto in sedemnajsto mesto. 
Tudi ostali kamniπki kolesarji in 
kolesarke z njunimi rezultati niso 
veliko zaostajali. 

Calcit bike team je 
po izboru novinarjev 
najboljπe druπtvo 
preteklega desetletja

Urednik in novinarji najpo-
membnejπega slovenskega portala 
v gorskem kolesarstvu www.mtb.
si so na zaËetku letoπnjega leta 
Calcit Bike Team razglasili za naj-
boljπe gorsko kolesarsko druπtvo 
preteklega desetletja v Sloveniji. 
Zapisali so: ≈Druπtvo zares æivi, 
Ëe dela z mladimi, organizira pri-
reditve, dejavnost v panoæni zvezi 
... πportni uspehi potem pridejo 
sami. Najboljπa zgleda sta kam-
niπki Calcit na XC in ljubljanski 
Rajd na DH/4X/BMX strani.« 

≈Priznanje vsem, ki prostovoljno 
delujejo v klubu daje dodatno moti-
vacijo za delo in trud tudi v prihod-
nosti. ©e naprej se bomo trudili, da 
se kvaliteta naπega dela πe izboljπa. 
Kljub temu,da smo najboljπi v Slove-
niji, ne bomo zaspali. Prav naspro-
tno! V letu 2012 bomo imeli prviË 
ekipo mladih tekmovalcev, starih 
med 17 in 26 let, ki bo tekmovala v 
svetovnem pokalu. Prvo leto se bomo 
uËili, spoznavali in posnemali naj-
boljπe svetovne ekipe. V letu 2013 pa 
priËnemo s projektom, ki bo naπim 
tekmovalcem lahko prinesel vstop-
nico na Olimpijske igre leta 2016,« 
zakljuËi Mohor Vrhovnik.

Mladi do 15. leta, se lahko v 
decembru in januarju pridružijo 
promocijskim treningom.
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ZAHVALA

V 75. letu starosti se je za vedno 
poslovil moæ, oËe in ded

HIMZO MELKI»
iz Sp. Stranj

Zahvaljujemo se sorodnikom, znancem in vsem ostalim za 
pomoË, podarjeno cvetje, sveËe in spremstvo na njegovi 

zadnji poti. Hvala za lepo opravljen pogrebni obred.
Iskrena hvala vsem.

ÆalujoËi: Vsi njegovi

November 2011

Naj te spremljajo na poti
zgovorni, πumeËi gozdovi,
pa æivahne zelene travice,
ptiËki veseli in naπe dobrohotne misli nate.

    

ZAHVALA

V 79. letu nas je zapustil naπ dragi 
moæ, oËe, stari ata in tast

JANEZ KUMAR
s KopiπË v Kamniπki Bistrici

Iskreno se zahvaljujemo vsem sosedom, prijateljem, 
sorodnikom in znancem za izreËena soæalja, darovano cvetje 
in sveËe ter spremstvo na njegovi zadnji poti. Hvala g. 
æupniku za opravljen pogrebni obred, pevcem Krt, trobentaËu 

in govorniku za besede v slovo. 

ÆalujoËi: vsi njegovi

November 2011

Ljubezen, delo in trpljenje,
bilo tvoje je æivljenje, 
nam ostaja zdaj praznina
in velika boleËina.... 
Le srce in duπa ve,
kako boli, ko te veË ni...

ZAHVALA
V 83. letu starosti nas je nenadoma 
zapustila naπa draga mama, taπËa, 

sestra in teta

MARIJA PESTOTNIK 
iz GradiπËa v Tuhinju

Iskreno se zahvaljujemo vsem sosedom, sorodnikom, 
prijateljem, znancem in sodelavcem Intersnack d.o.o. za 
izreËena ustna in pisna soæalja, podarjeno cvetje, sveËe in 
svete maπe. Posebna zahvala sosedi Kati Æibert za pomoË v 
najteæjih trenutkih. Hvala deæurni ekipi ZD Kamnik in osebju 
UKC Ljubljana. Hvala g. æupniku Simonu Lorberju za lepo 
opravljen pogrebni obred, cerkvenim pevcem za zapete pesmi 
slovesa ter trobentaËu za zaigrano Tiπino. Hvala πe enkrat 

vsem, ki ste naπo mamo pospremili na zadnji poti.
ÆalujoËi: hËerka Majda z moæem Mirom

November 2011
Nisi nas nauËil zgubljati,
zato je izguba toliko hujπa! 

ZAHVALA

V 56. letu nas je po dolgoletni borbi 
z boleznijo zapustil naπ

FRANCI PRUSNIK - FRENK
iz Zgornjih Stranj

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, 
sosedom in znancem za izreËena

ustna in pisna soæalja, podarjeno cvetje, sveËe in vso pomoË 
v teh teækih trenutkih. Posebna zahvala naπi zdravnici dr. 
KovaË-Mohar, OI, predvsem dr. Kadivcu in dr. Jezerπkovi, 
za dolgoletno zdravljenje. Enako tudi dr. TomaæiËu. Zahvala 
Bernardi, Vandi in Saπi, ki so nam v teh teækih trenutkih stale 
ob strani, Renati, ki mu je s svojim glasom polepπala zadnje 
dni æivljenja in slovo, prijateljema Bojanu in Miπotu, da so 
ga njune roke grele na zadnji poti. Zahvaljujemo se gospodu 
æupniku Prijatelju za globoke besede, enako Matjaæu in 
Heleni, ter kvartetu Grm za zapete lepe pesmi ob slovesu.

ÆalujoËi: Vsi njegovi

November 2011

Srce je omagalo,
tvoj dih je zastal,
a nate spomin
bo veËno ostal.

ZAHVALA

16. novembra se je od nas poslovil 
moæ, oËe, dedi in tast

JANEZ HRIBOV©EK
Zahvaljujemo se vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in 

sodelavcem za darovano cvetje in sveËe.
Hvala vsem, ki ste se poklonili njegovemu spominu in ga 

pospremili na njegovi zadnji poti.

Æena Joæi, hËerka Sonja in sin Andrej z druæinama

Kamnik, november 2011

Srce tvoje veË ne bije,
boleËine ne trpiπ,
nam pa æalost srca trga,
solza lije iz oËi.
Dom je prazen in otoæen,
ker te veË med nami ni.

ZAHVALA
Mnogo prezgodaj nas je v 72. letu 

zapustila naπa ljuba æena, mami, babi, 
hËi, sestra in teta

CVETKA DROLC
rojena Mohar

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, 
sosedom iz Bistriπke ceste in Gornji log, vsem znancem za 
ustno in pisno izraæeno soæalje, darovano cvetje, sv. maπe in 
sveËe. Zahvaljujemo se vsem, ki ste jo pospremili na njeni 
zadnji poti. Hvala zdravstvenemu osebju in patronaænim 
delavcem ZD Kamnik. Hvala tudi Toninovim, posebno πe 

Joæici za nesebiËno pomoË.
Hvala g. æupniku Janezu GerËarju za lepo opravljen pogrebni 
obred, pevcem in trobentaËu za æalostinko. Hvala Andreju 

VrbanËiËu za pogrebne storitve.
ÆalujoËi vsi njeni
Oktober 2011

ZAHVALA

Zapustila nas je  
naπa draga

MIHAELA ANTONIN
Iskreno se zahvaljujemo dr. Bogdanu Logarju za nesebiËno 
pomoË in podporo druæini, patronaæni sluæbi ZD Kamnik, 
vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem, znancem in 
sodelavcem CIRIUS za izreËena soæalja, podarjeno cvetje, 
sveËe in maπe. Hvala g. æupniku Tonetu Dularju za lepo 

opravljen pogrebni obred ter pevcem za lepo petje.

ÆalujoËi: vsi njeni

November 2011
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POGREBNIK d.o.o.
Pogrebne storitve, Dvorje 13, 4207 Cerklje

TEL.: 04/25-21-424, GSM: 041/624-685, www.pogrebnik.com

• PREVOZI S KRAJA SMRTI (na dom, v mrliško 
vežico, na upepelitev - po Sloveniji in tujini)

• PRODAJA POGREBNE OPREME
• SPREJEM NAROČIL IN DOSTAVA CVETJA 
• NAROČILA PEVCEV IN TROBENTE 
• POVEČAVA FOTOGRAFIJE POKOJNEGA
• FOTOGRAFIRANJE IN SNEMANJE 

POGREBA 
• OBJAVA OSMRTNIC V JAVNIH MEDIJIH
• IZKOPI ŽARNIH IN KLASIČNIH JAM 
• UREJANJE POKOPALIŠČ IN GROBOV
• VZDRŽEVANJE POSLOVILNIH VEŽIC
• PREKOPI 
• NAGROBNI SPOMENIKI, KLESANJE IN 

ZLATENJE ČRK 
• OZVOČENJE PRI POGREBU, NOSAČI 
• UREDITEV DOKUMENTACIJE (matični, ZZZS)

OPTIKA
OÈESNA AMBULANTA

Helena Dolinšek s.p.

V kegljaπkih dræavnih ligah 
se je konËal jesenski del dræav-
nega prvenstva. Med zimskim 
odmorom, ki bo trajal do sre-
dine januarja, bodo na sporedu 
πtevilna prvenstva, predvsem v 
mlajπih kategorijah. Poleg tega 
bodo na sporedu tradicionalni, 
t.i. boæiËni, novoletni in podo-
bni turnirji, med drugimi tudi 
v Kamniku, z moËno in med-
narodno udeleæbo.

Toda vrnimo se pravkar 
zakljuËenim jesenskim prven-
stvom, ki so kegljavkam in keg-
ljavcem iz KK Kamnika prines-
la veliko zadovoljstva. Moπka 
ekipa, ki nastopa pod imenom 
Calcit, je lahko zelo zadovolj-
na, saj so dosegli sedem zmag 
in bili le dvakrat poraæeni, kar 
jim je prineslo izvrstno tretje 
mesto. Tako so celo presegli 
visoko postavljene cilje pred 
sezono. Za jesenskimi prvaki 
Triglavom iz Kranja zaostajajo 
le dve toËki. Tako so fantje v 
igri tudi za najviπja mesta. Naj-
bolj pomembno je, da so kljub 
pomladitvi ekipe fantje v igri 
tudi za mesta, ki vodijo v Ev-
ropo. DaleË najboljπi Ëlan ekipe 
je bil Franc Grubar, ki je Ëetrti 
igralec jesenskega dela z izvrst-
nim povpreËjem 600,12 keglja 

Na zimski poËitek v druæbi najboljπih 
na tekmo. Pomembno vlogo 
so imeli tudi Marko Oman, ki 
je petnajsti, Zoran Ilnikar in 
Zdravko ©trukelj. Zelo dobro 
pa sta se v ekipo vklopila tudi 
mlada igralca Turk in Jantol. 
Fantje bodo v tem odmoru 
lahko napolnili svoje baterije 
in v nadaljevanju poskuπali vsaj 
ubraniti tretje mesto. »e pa se 
bo pokazala priloænost, bodo 
posegli tudi viπje. Za to pa bo 
morala biti v obraËunih s Kon-
struktorjem in jesenskim prva-
kom Triglavom celotna ekipa v 
vrhunski formi.

Tudi dekleta, ki nastopajo 
pod imenom ETA, so lahko 
zadovoljna s petim mestom v 
jesenskem delu prvenstva. Za-
ostanek za vodilnimi ni velik, 
zato je cilj uvrstitev v Evropo 
πe vedno dosegljiv. Æal so se 
dekleta pred zaËetkom prven-
stva sreËala s πtevilnimi teæa-
vami. Najhujπa je bila poπkod-
ba ene najboljπih igralk Irene 
Koprivc. Kljub problemom so 
KamniËanke dobro nastopile 
v Italiji na evropskem pokalu. 
Na zaËetku prvenstva so imele 
nekaj manjπih teæav, pa tudi 
smole, in po nepotrebnem iz-
gubile nekaj toËk. Varovanke 
Zdravka ©truklja bodo tako 

v spomladanskem prvenstvu 
mnogo laæje napadle mesta v 
prvi Ëetverici. Mnogo optimiz-
ma jim vliva dejstvo, da bo 
konËno v polni pripravljenosti 
tudi KoprivËeva, ki je prete-
æni del jesenskega prvenstva 
izgubila, pa tudi Damjana Pir-
man, ki se je vrnila po mate-
rinstvu, bo sedaj mnogo bolj 
pripravljena. Najboljπa igralka 
v jesenskem delu je bila Ivka 
Nardoni, ki je zakljuËila kot 
πtirinajsta igralka s povpreËjem 
554,65 keglja na tekmo. Zelo 
blizu ji je bila Lidija Pirman. 
Med prvo petdeseterico sta πe 
Damjana Pirman in Simona 
Hren, od katere prav tako veË 
priËakujemo v spomladanskem 
delu, saj se dobro vraËa po 
dolgotrajni poπkodbi, zaradi 
katere je izgubila praktiËno 
celo lansko sezono.

V dræavnem prvenstvu sta 
nastopali πe dve ekipi, druga 
moπka in druga æenska ekipa, 
ki sta namenjeni predvsem 
mlajπim igralcem za preskok 
med najboljπe, ki tako dobijo 
potrebno kilometrino, ter za 
postopno vrnitev poπkodova-
nih po daljπem okrevanju. V 
drugi ligi zahod je druga ekipa 
Calcita osvojila izvrstno tretje 
mesto, æenska ekipa pa πesto 
mesto. 

Spomladanski del prvenstva 
se bo zaËel 14. januarja in pre-
priËani smo, da bo v vrste KK 
Kamnik prinesel πe veË zado-
voljstva. 

Æan Grm  
priπel do brona

Minulo soboto je na keglji-
πËu v Kamniku potekalo fina-
le DP za mladince v meπanih 
dvojicah, ki ga je organiziral 
KK Kamnik pod vodstvom 
Franca Grubarja, ki se je izka-
zal tudi kot dober organizator 
in sodnik. Na tekmovanju so 
zelo dobro nastopili nekateri 
kamniπki mladinci. V polfinale 
se je prebil Æan Grm, ki je 
igral skupaj z mladinsko repre-
zentantko Lucijo Zalar iz Piv-
ke. V polfinalu sta morala pri-
znati premoË navezi Proteusa 
Galu Jurci in Sandri DostaniË, 
Ëeprav bi lahko iztræila πe kaj 
veË, saj sta prvi niz izgubila po 
dodatnih metih. PostojnËana 
sta na koncu morala priznati 
premoË πtajerski navezi Alja-
æu Plohlu iz Konstruktorja in 
Patriciji Bizjaka iz Lanteksa, ki 
sta postala prvaka. Bron Æana 
Grma je nov velik uspeh kam-
niπkega kegljanja in potrditev 
dobrega dela v KK Kamnik z 
najmlajπimi. 

Stane Kadunc

malice
kosila

poslovna srečanja
slavnostne večerje

obletnice, poroke . . .

tel.: 831 27 58
041 578 300
gostilna.mlakar@siol.net

Prijeten 
praznič

ni 

december ter
 srečno

 

v letu, 
ki prih

aja!
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- VSAK TEDEN NOVE AKCIJE
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NA KAMNIŠKI TRŽNICI, TOMŠIČEVA 23, TEL.: 831 75 98

LANEN CVET
tekstilna trgovina

Moste pri Komendi 74, tel.: 01/8341-660

OBIŠČITE NAS, MIKLAVž žE VESELO 
KUPUJE PRI NAS.

Homec, Vaška pot 38a, Radomlje
tel.: 0599 58 914, GSM: 070 550 590,

e-mail: veterina.noe@siol.net
http://www.veterina-noe.net

� ambulanta
����������������������������������������
NOVOLETNA PRESENEČENJA ZA NAŠE STRANKE!

Lep praznični december in srečno 2012!

Razstava
božično-novoletnih 
aranžmajev,
pestra izbira božičnih zvezd 
po ugodni ceni 
iz lastne proizvodnje.

Moste pri Komendi

Delovni čas:
delavnik od 8. do 19. ure
sobota od 8. do 17. ure
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MojPeugeot Postanite član programa MojPeugeot in vzdrževanje vašega Peugota v optimalni formi bo lažje 
in ceneje kot kadarkoli. Na pooblaščenih servisih Peugeot boste za servisne storitve plačevali 

do 17,50 %, za originalne rezervne dele pa do 35 % manj. Za prijavo in informacije o programu MojPeugeot obiščite 
www.peugeot.si, pokličite 080 26 24 ali povprašajte pri pooblaščenih prodajalcih Peugeot.

www.peugeot.si

OHRA NITI 
VEČNO 
MLA DOST?

NIč LA žJEGA!

Včlanite se v program MojPeugeot in izkoristite do 35 % popust
na pooblaščenih servisih Peugeot!

RODEX d.o.o.

STEKLARSTVO IRMI
�����������������

* ALU in PVC okna in vrata
* izdelava termopan stekla
* brušenje stekla in ogledal
*��������������������������
* peskanje stekel
*�����������������
* okvirjanje slik

tel.: 01/722 70 89, 041/956 537,
041/676 198

faks:  01/722 89 98
www.irmi.si, e-mail: steklarstvo.irmi@siol.net
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� 03/83 94 602
041/689 865

Povabljeni na prijetna praznovanja rojstnih dni, obletnic, Abrahamov ... 

ÿ Še nekaj prostora za prednovoletne zabave, 
pohitite z rezervacijami.

Povabljeni na
ÿ SILVESTROVANJE ob živi glasbi
ÿNOVOLETNI PLES ob živi glasbi

Vabljeni tudi na nedeljska in praznina kosila.

Delavnica - Klemen
051 636 556

DECEMBRSKA AKCIJA
-15% POPUSTA PRI NAKUPU

NOVEGA AKUMULATORJA
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RAZLIKA V SVETILNOSTI
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NA OSEBNIH, DOSTAVNIH IN TOVORNIH VOZILIH
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               -  KONTROLA VAŠEGA AKUMULATORJA
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(Ob nakupu očal v vrednosti 150 eur ali več vam druga očala iz določenega
prodajnega programa podarimo. Akcija velja do 31.12.2011)

OD PONEDELJKA DO PETKA :  8 - 12, 15 - 18    SOBOTA :  9 - 12
SAMOPLAČNIŠKA OKULISTIČNA AMBULANTA

OBRATUJE VSAK DAN OB PREDHODNEM NAROČILU NA 01/831 77 81
 

GLAVNI TRG 21      KAMNIK      TELEFON 01/831 77 81

(Ob nakupu očal v vrednosti 150 eur ali več vam druga očala iz določenega
prodajnega programa podarimo. Akcija velja do 31.12.2011)

GLAVNI TRG 21      KAMNIK      TELEFON 01/831 77 81

KUPIŠ 1 DOBIŠ 2

% 01/83 91 311,  
041/662 450

Vaš Ëasopis æe 50. leto

Tudi na www.kamnik.si
) sasa.mejac@siol.net
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Rojstnodnevna zabava!
sobota 10.12.2011

08.00-10.00
�������������������

s Podravko in Lumpi maskoto Ikijem
10.05

Glasbeni nastop skupine
�����������

10.50
Nagradna igra ���������

11.05
Otroška prireditev: ����������

11.50-12.00
�������������������������

12.40
Nagradna igra ���������

16.10
Glasbeni gostje �������������

16.50
Nagradna igra ����������

18.10
Glasbeni gostje �������������

Ribič Pepe Glasbeni gostje Glasbeni gostje 

Obiščite vrtni center Kalia, 
uživajte v trendovskih aranžmajih 
in okraskih, izkoristite številne 
popuste in se pustite presenetiti 
z drobnimi pozornostmi, ki jih 
prinašajo prazniki. 

www.kalia.si

Aktivnost/ponudba velja od 25.11.2011 do 
��������������������������������������������
��������������� ��� ���� ������ ��������������
�����������������������������������������
��� ������������ ������� ���� ��� ���������
������� ��� ����������� ��� ����������� ���
��������� ������� �������� ������������
���������������������������������������
����������������������������
  �����������������������������������������
�������� ������ �������� ������������ ���
������������� ���������� ������� �������������
������� ������� ����� ���������� ���� ��� �������
��������������������� ������������������������
����������������������������������������
�����������������������������������������������
prodajalnah Outlet.
   Akcija velja v parfumerijah Beautique 
��� ��� �������� ���������� ������ ������ ��
����������������������������
�������� �������� ��������� ����� �����
Ljubljana. www.modiana.si.
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Z vami že 10 let!

Premagaj
budilkarja!
petek 9.12.2011
ob 9.00

Premagaj
budilkarja!
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